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Interjú G. Tóth Magdolnával

Dr. G Tóth Magdolna, a Kertészettudományi 
Kar dékánja 2004. szeptember 1-én Dr. Jám
bor Imre dékán úrtól átvette a Természet- 
tudományi Területi Koordinációs Tanács el
nöki székét. Ez alakalomból a jövőbeni fela
datairól készítettünk vele interjút.
Folytatás a 3. oldalon...

Interjú Kacor Bálinttal

Interjút készítettünk Kaczor Bálinttal az 
Élelmiszertudományi Kar HŐK elnökével. Azt 
próbáltuk kideríteni, hogy miért csak ennyi bulit 
szervez a Hallgatói Önkormányzat és megkér
deztük, hogy ő milyennek tartotta a Nyitóbulit. 
Nem is ragozom tovább. Nézzük!!!
Folytatás a 13. oldalon...

Corvinus évnyitó

2004. szeptember 9-én tartották egyetemünk né
vadó ünnepségét, és a Budapesti Corvinus Egye
tem első tanévnyitó ünnepségét a Fővám téri épület 
aulájában. Az eseményen egyetemünk vezetői 
mellett részt vett Magyar Bálint oktatási miniszter, 
Gyurcsány Ferenc, a miniszterelnököt helyettesítő 
miniszter, valamint az ország felsőoktatási intéz
ményeinek vezetői is képviseltették magukat. 
Folytatás a 11. oldalon...

_
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Bulik engedélyezése

A Természettudományi Területi Ko
ordinációs Tanács 2004. október 6-án 
megtartott ülésén helyben hagyta azt 
a korábbi döntését, hogy a Villányi 
úti karok Hallgatói Önkormányzatai 
egy tanévben négy hallgatói rendez
vényt (bulit) rendezhetnek, ezek kö
zött a gólyabállal és a felezőbállal, 
azzal a kitétellel, hogy mind a négy 
rendezvény pénteki, vagy szombati 
napon kerülhet csak megrendezésre.

Kollégiumi díjak emelése

A Villányi úti karokhoz tartozó Kol
légiumok Tanácsa 2004. szeptember 
29-én döntött a kollégiumi díjak egy
séges, 1000 Ft-tal történő megemelé
séről. Ez alapján októbertől a törökbá
linti Mohácsy Mátyás Kollégiumban 
és a Szent Gellért Kollégiumban 7000 
Ft egy férőhely díja, a Somogyi Imre 
Kollégiumban 7500 Ft. Az illetékes 
hallgatói önkormányzatok a döntést 
tudomásul vették.

Köztársasági ösztöndíjak

2004. szeptember 28-án egyetemünk 
Fővám téri épületében átadták a 2004/
2005. tanévre vonatkozó Köztársasági 
Ösztöndíjakat. A Villányi úti karokról 
összesen 16 hallgató eddigi tanulmá
nyi és tudományos munkája részesült 
elismerésben. Kertészettudományi 
Karon Okleveles Kertészmérnök sza
kon Köztársasági Ösztöndíjat kapott 
Mándoki Zoltán, Petróczy Marietta 
, Szabó Zsuzsanna, Szenthe Anna, 
Treemé Windisch Mária. Tóth Anikó, 
Vári Rita. Az Elelmiszertudományi 
Karon Bihari Edit, Kétszeri Dávid, 
Kozák Áron, Németh Orsolya, a Táj- 
építészeti Karon a Táj építész mérnöki 
képzésen: Falussy Katalin, Teveli Pet
ra, Turjáni Anikó, Várkonyi Mária.

CEEPUS- ösztöndíjas hallgatói he
lyek a Kertészettudományi Karon a 
2004/2005. tanévben:

Gregor Mendel University, University 
of Zagreb, University o f Agriculture 
in Wroclaw, Warsaw Agricultural 
University. Feltételek: minimum két

lezárt félév a kiutazásig, maximum 35 
éves kor, CEEPUS országbe’ illetve 
a CEEPUS program tematik s háló
zataiban részt vevő országbeli állam- 
polgárság, valamint az adott hálózat 
koordinátorának támogatása. 
Jelentkezés határideje:2004. nov. 10. 
Kertészettudományi Kar Dékáni Hi
vatal (jelentkezési űrlap itt). A pályá
zókat az ösztöndíj elnyeréséről min
den esetben a fogadó ország nemzeti 
CEEPUS irodája értesíti.

Erasmus kiutazási lehetőség a Táj- 
építészeti Kar hallgatóinak

Universität für Bodenkultur (Bécs, 1 
fő, 5 hónapra), Technische Univ. Wien 
(2 fő, 12 hónapra), TU Berlin (2 fő 10 
hónapra), TU Dresden (1 fő 5 hónap
ra), FH Weihenstephan (Freising 2 fő 
12 hónapra), KVL Frederiksberg (1 fő 
5 hónapra), Ecole d'Architect.Paysage 
de Bordeaux (2 fő 10 hónapra). A ki
utazási lehetőségek teljes listájáról bő
vebb tájékoztatást Sz. Lukács Jánosné 
dr. tud adni (“G '’ épület. III. em. 15. 
Tel: 6550-es mellék), illetve érdeklőd
ni lehet még a kar Dékáni Hivatalában 
Kovács Krisztinánál, és Lukács Piros
kánál

Pályázható Erasmus helyek az 
Elelmiszertudományi Karon 2005- 
2006-ban

A karon a következő külföldi fel
sőoktatási intézményekbe lehet 
részképzési és kutatási helyek
re pályázni: Univ. Bodenkultur, 
(BOKU) Wien, University o f Gent, 
Rheinische Friedrich W. Univ. Bonn, 
Fachhochschule Fulda, Technische 
Universität München, Fachhochschule 
Sigmaringen, Bővebb felvilágosítást 
és teljes listát a kiutazási lehetőségek
ről a kar Dékáni hivatalában lehet kér
ni Búsné Papp Judittól.

CEEPUS Pályázati lehetőségek az 
Elelmiszertudományi Kar hallgató 
számára

Dr. Magyar Ildikó, egyetemi docens 
által koordinált H -0158 CEEPUS háló
zat keretében az Elelmiszertudományi 
Kar hallgatóinak (BSc. MSc. PhD) 
a 2004/2005 tanévre az alábbi kül

földi ösztöndíjakra lehet pályázr 
(a közölt lista nem teljes): BÖKI 
(University of Natural Resource 
and Applied Life Sciences- Vienm 
Institute o f Food Technology, Institut 
o f Applied Microbiology, Institut 
o f Bacteriology and Dairy Science 
A pályázás a minimális idötartamo 
miatt csak diploma illetve szakdolgo 
zatok készítéséhez kapcsolódó kutatá 
sokra illetve gyakorlatokra történhei 
A pályázatok benyújtási határideje
2. félévre: 2004. november 15., helye 
Búsné Pap Judit, külügyi referens 
Elelmiszertudományi Kar, Dékán 
Hivatal. Az érdeklődőknek szakma 
segítségnyújtást tud adni Rezessym 
dr. Szabó Judit, egyetemi adjunktus a: 
M épületben (tel: 482-63-96, e-mail 
judit.szabo@ uni-corvinus.hu)

Gólyabál 2004.

A Villányi úti karok idei gólyabálj; 
2004. november 26-án kerül megren 
dezésre a K épületben. A bál a korább 
évekhez hasonló színvonalú lesz. /  
díszteremben fellép a Black II Black
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Interjú G. Tóth Magdolnával, 
a TTKT elnökével

Dr. G Tóth Magdolna, a Kertészettu
dományi Kar dékánja 2004. szeptem
ber 1-én Dr Jámbor Imre dékán úrtól 
átvette a Természettudományi Területi 
Koordinációs Tanács elnöki székét. Ez 
alakalomból a jövőbeni feladatairól 
készítettünk vele interjút.

G. Tóth Magdolna, elnök

Ön szeptember 1. óta a 
Gyümölcstermő Növények Tanszék 
és a Kertészettudományi Kar veze
tése mellett ellátja a Természettudo
mányi Területi Koordinációs Tanács 
elnöki feladatait is.
Mennyire leterhelő ez az Ön számára 
fizikailag, illetve családilag?
- Sokkal jobb lenne, ha egy kialakult 
rendszert vehettem volna át, ha csak 
hétről- hétre kellene elnökölnöm. A 
TTKT-n még nagyon sok szervezeti 
és strukturális dolgot kellene tisztázni, 
valamint néhány hatásköri dolgot is 
a TTKT-val kapcsolatban a Corvinus 
Egyetemen belül. Az új felsőoktatási 
törvény is ad megoldandó feladatokat. 
Ezért az elnöki szerepkör még eléggé 
leterhelő.
A családommal már a dékánná válasz
tásom idején megbeszéltem, hogy 
a kar és a TTKT vezetői feladatait 
párhuzamosan kell majd ellátnom, 
hiszen már akkor nyilvánvaló volt, 
hogy az elnökség a dékánok között 
fog rotálódni. Természetesen a három 
feladatkör ellátása nagy leterhelést

okoz, de szerencsére a gyerekeim 
már nagyok. A karon belül a dékáni 
vezetés korábbi megbeszéléseink 
szerint nagyon sok részfeladatot átvett 
és jelenleg is átvesz tőlem. A karon 
dékánságom első éve alatt nagyon sok 
ügyet áttekintettünk, rendeztük a sze
mélyi kérdéseket, új alapokra helyez
tük a kísérleti üzemet, a dékánhelyet
tesekkel áttekintettük a hatásköröket, 
ők több hatáskört is átvettek tőlem.
A tanszéken egy kialakult struktúrát, 
rendszert vettem át Papp tanár úrtól, 
itt változtatni, újítani való rész igazán 
nem volt.

- Miért nem választanak a TTKT 
elnökévé olyan személyt, aki nem 
dékán, így a dékánokat valamilyen 
szinten tehermentesíteni lehetne?
- Két ciklussal korábban Papp tanár úr 
nagyon jó elnök volt, nagyon jól tudta 
kezelni a kari vitákat. Ennek ellenére 
elhatalmasodtak a nagy viták a karok 
között, például a campus költségveté
sének összeadása, az üzemeltetés és a 
campus vagyonának használata kérdé
sében. Ezekből nagyon sok vita volt a 
Szent István Egyetemhez tartozásunk 
idején.
A TTKT jelenlegi vezetői struk
túrájának kialakításakor például a 
Debreceni Egyetem szolgált. Ott a 
rektori funkció évenkénti rotáció
ban van az egyes tudományterületek 
között, emiatt nagyon jó szervezeti és 
működési szabályzat, valamint struk
túra kialakítására volt lehetőségük, 
melynek köszönhetően nagy az egyet
értés az egész egyetemet érintő 
kérdésekben, az egyes tudomány- 
területek között. Ezért gondoltuk úgy, 
hogy Papp tanár úr mandátumának 
lejárta után a TTKT elnöki felada
tainak betöltése éves rotációban fo
rogjon a dékánok között, így az éppen 
elnöklő dékán rákényszerül a másik 
két dékánnal való együttműködésre, 
az egész campusnak megfelelő dön
tések hozatalára. A struktúra kialakí
tásánál nagyon fontos, hogy ne egy 
ember döntse el, hogyan akarja az it
teni szervezeti struktúrát kialakítani és 
működtetni, és ahhoz milyen szabály

zatot rendel. Az sem előnyös, hogy a 
karok ne közvetlenül a rektor alá tar
tozzanak, hanem a campus alá, ez is 
oka volt a jelenlegi elnöklési struktúra 
kialakításának.

- Az elnök tehermentesítésére, és a 
napi ügyek intézésére nem lenne- e 
célszerű létrehozni egy alelnöki 
posztot?
- Célszerű lenne létrehozni itt is egy 
helyettesi rendszert, de jelenleg még 
sok az olyan probléma, amelyet az 
elnöknek és a dékánoknak együtt kell 
megoldaniuk. Többek között létre kel
lene hozni az Agrártudományi Centru
mot, amely például a jelenleg felemás 
helyzetben levő szervezeti egységek 
(Testnevelési Tanszék, Nyelvi Lek
torátus) hovatartozását rendezné. Tisz
tázni kellene az üzemeltetés menetét 
is. Nem hiszem, hogy egy elnöknek 
telepvezetői feladatokat kellene ellát
nia, tehát szükséges egy jó rendszer 
kialakítása, vagy egy közbülső funk
ció létrehozása.

- Milyen jövőt lát a TTKT előtt? 
Mikorra várható az Agrártudo
mányi Centrum megalakulása, il
letve milyen lesz a TTKT és a cent
rum viszonya, milyen feladatokat 
látnának el?
- Én szorgalmazom, hogy a TTKT he
lyett itt egy Agrárcentrum működjön, 
mivel ez kifelé jobban mutatna, lé
nyegesen több pályázati lehetőségünk 
lenne. Már korábban is szerettem volna 
elérni az Agrárcentrum létrehozását, 
de ennek a szervezeti és működési 
szabályzatát akkor a Tájépítészeti Kar 
Tanácsa nem fogadta el, így került le 
napirendről az Agrárcentrum kérdése. 
A TTKT és a majdani Agrárcentrum 
feladatainak meghatározása nem az én 
feladatom, ezeket közösen, a karokkal 
kell eldöntenünk. Személyes vélemé
nyem az, hogy a két szervezetetnem 
kellene párhuzamosan működtetni, 
mert az csak vitákat szülne.

Folytatás a 10. oldalon
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Több mint DJ-k,
interjú Peppével és Marcival

Interjút készítettünk a magukat COLT’S-nak nevező DJ 
párossal. Név szerint Hajós Péterrel (Péppé) és Szúr do ki 
Mártonnal (Hosszúpuska). Akik ott voltak az idei 20. KEK 
gólyatáborban, jó l tudják kikről beszélek. Ok voltak két 
hétig a DJ-k, de nem csak lemezlovasokként állták meg a 
helyüket. Ezt az egyetemen körülbelül 200 hallgató tudja, 
s legtöbbjük jobban megismerte őket.

Marci és Péppé (alias: Pincsikutya)

Mióta ismeritek egy mást?
Péter: 1997 nyara volt nekem a gyerekkori barátomnak az 
osztálytársa volt Marci, s általa ismertük meg egymást. 
Marci: Bár ne így lett volna...

Mivel foglalkoztok?
Péter: Az ingatlan vállalkozásomat terelgetem.
Marci: a Geox Kft-nél dolgozom. Ez egy magyarországi 
térképkészítő vállalat és mellette persze tanulok is... mert 
a diploma nagyon fontos...

Milyen zenét játszotok?
Marci: Főleg rockot, de már mindent vállalunk.

Hol szoktatok játszani?
Péter: Az Ybl Mária utcai kollégiumában kezdtük. Az 
előző évben jött a felkérés, hogy vállaljuk a, rock részt a 
KEK-en. Rendszeresen pedig Balatonföldváron a Gidrán 
Biker’s Pub-ban zenélünk.

Saját zenei felszerelésetek van?
Marci: A laptop és a keverő saját, a többi felszerelést 
béreljük.

Mikor kértek fel arra benneteket, hogy az idei 20. KEK 
Gólyatáborban rész vegyetek, mint DJ-k?
Péter: Januárban történt meg az első felkérés. Akkor még 
nem volt biztos a dolog. Később egyre többször beszéltünk 
erről a főszervezőkkel és végül lejöttünk.
Marci: Hozzáteszem Péter egyből rávágta az igent, még

januárban. Velem később egyeztetett. Mikor én megtud
tam, azonnal beleegyeztem.

Úgy hallottam lefelé menet kicsit vacilláltatok, s félúton 
majdnem visszafordultatok. Igaz ez?
Marci: Igen így volt. Nem tudtuk, hogy mire számíthatunk. 
Nem ismertük még a szervezőket, s egy kicsit féltünk attól, 
hogy ez az egész miként fog elsülni.
Péter: Ez így van. Nem úgy van, mint egy sima bulin, ez 
nem egy estére szólt. Ha nem éreztük volna jól magunkat, 
akkor is végig kellett volna csinálni a két hetet, mivel ezt 
elvállaltuk.

Milyen szerepetek volt még a gólyatáborban?
Péter: Első héten vetélkedőkön a „tiszteletbeli” zsűri 
egyáltalán nem hálás szerepét vállaltam el. A második 
héten én lettem a „kegyetlen” játékmester, aki odafigyelt 
mindenre, hogy a vetélkedők rendben zajlódjanak.
Marci: Én mind a két héten a zsűri szerepét vállaltam el. 
No meg a Mao és Péppé idegesítését.

Mi a legkedvesebb emléketek a gólyatáborban 
átéltekről?
Péter: Az első turnusban a 201-es szobához fűződik a 
legkedvesebb élményem, illetve a csúnyaugró feladat a 
sportvetélkedőn. A második turnusban a beépülés után oda
jöttek a gólyák és oszkár-díjas szereplésnek nyilvánították 
a mi kis tréfánkat.
Marci: Az első turnusban, a Turulban odahozták nekünk a 
vacsorát a pici gólyalányok. Ez a gesztus nagyon megma
radt bennem. És a családias hangulat, ami mind a két turnus 
ideje alatt megvolt.

Mit éreztetek mikor véget ért a gólyatábor? Örültetek, 
hogy7 túléltétek, vagy sajnáltátok, hogy véget ért és újra 
kezdtétek volna?
Marci: Nagyon sajnáltam, hogy véget ért ez a két hét. 
Rögtön újra kezdtem volna, mert egy nagy filéing volt. 
Péter: Én is sajnáltam, hogy véget ért. Miután a holtpon
ton átestem ment volna még egy darabig... jövőre lehetne 
hosszabb...

Zeneileg akartok valamit változtatni?
Péter: Fel lettünk kérve, hogy a KEK-en a rock rész mellett 
a díszteremben is mi zenéljünk. Ez nagy feladat számunk
ra, fel kell készülnünk más stílusokra. Még nem mondtunk 
rá igent.

Mik a terveitek a jövőre nézve?
Marci: Minél igényesebb, jobb zenét játszani, s felkészülni 
minél több zenei ízlésre. Szeretnénk minél több stílust ját
szani.

-George-
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Milyen volt a Gólyatábor?
Gólyatábor, avagy hogy látta a főszervező

Interjút készítettünk Zelenyánszky 
Annával, a gólyatáborfőszervezőjével. 
Kíváncsiak voltunk, hogy ö  miként 
élte meg a tábort, illetve milyen 
volt a rendezvény főszervezői szem
mel. Amit tőle megtudtunk, azt most 
olvashatjátok.

I
-Mikor dőlt el véglegesen, hogy te 
leszel a gólyatábor főszervezője?
-Február elején a három kari HŐK 
kiírt egy pályázatot, a gólyatábor meg
szervezésére. Két pályázat érkezett be. 
Én Zsuzskával, a kertész HŐK elnöké
vel együtt pályáztam. Február vége 
felé derült ki, hogy mi szervezhetjük 
a rendezvényt.

-Mikor kezdtétek el szervezni a 
tábort?
-Februárban már lefoglaltam a szál
lást és az étkeztetést. Utánna folyama
tosan szerveztük a tábort, egészen a 
leutazásig.

-Milyen megfontolás szerint válasz
tottad ki a szervezők „csapatát”?
-A posztok adottak voltak, s ehhez 
kerestem embereket. Azok közül 
választottam ki a szervezők csapatát, 
akik egész évben aktívan segítettek a 
HŐK működésében.

-Nehezebb volt az idei tábort meg
szervezni, mint az előző évit?
-Sokkal könnyebb volt. A tavalyi ta

pasztalataim és kapcsolataim adottak 
voltak, sok segítséget kaptam a HÖK- 
től is.

-Miért pont Szarvason van a ren
dezvény? Esetleg gondolkodtál már 
rajta, hogy el kellene menni eg}' 
másik városba, egy más helyszínre?
-Ez egy hagyomány, amit 20 éve 
őrzünk. A Szarvasi Arborétum az 
egyetemhez tartozik, és így a gólyák 
készítik fel munkájukkal az őszre. Ez 
a hagyomány redukálódott 20 év alatt. 
Kezdetben 8 órát dolgoztunk nyolc 
napon keresztül, idén már 4 órát dol
goztunk nyolc napon keresztül. Sokat 
gondolkodtam már, hogy keressek egy 
másik helyszínt. Ha jövőre is sikerül 
megegyezni a kollégiummal, és nem 
háborgatnak bennünket, akkor jövőre 
is Szarvasra visszük a tábort.

-Idén volt valami nézeteltérés a kol
légiummal?
-Sok problémánk volt a kollé
giummal, mert igaz, hogy mi űzet
tünk, de nem biztosították azokat 
a feltételeket, amiket egy gólyatá
bor megkíván. Minden bulinál és 
vetélkedőnél összetűzésbe kerültünk 
az igazgatónővel.

sport és egy éjszakai kint az arboré
tumban. Minden vetélkedőhöz vannak 
alapfeladatok, melyek mára már hagyo
mánnyá váltak. Más gólyatáborokból 
is próbálunk feladatokat „lopni”.

-Miben különböztek az idei gólyák a 
tavalyiaktól?
-Szerintem az idei gólyák 
kezelhetőbbek voltak, mint a tava
lyiak, és bulizósabbak is.

-A szervezők hogyan látták el fe
ladataikat? Voltak problémák, 
nézeteltérések?
-Mint minden gólyatáborban voltak 
problémák, de ezeket orvosoltuk. Nem 
volt annyi probléma, mint tavaly.

-Mi a legkedvesebb emléked a gólya 
táborban átéltekről?
- Az 1. turnus záróbulija és az elbu- 
csúzás maradt emlékezetes számom
ra, a 2.turnusból a brigád himnuszok 
meghallgatása marad szép emlék.

-Mit éreztél, mikor véget ért a gó
lyatábor. Örültél, hogy túlélted, 
vagy sajnáltad, hogy véget ért és 
újra kezdted volna?

-Hogy esett a választás az étte
remre? Sokan panaszkodtak az étel 
minőségére...
-Tavalyi tapasztalat azt mutatta, hogy 
érdemes náluk étkezni. Az idei szezon
ra túlvállalták magukat és ez sajnos a 
minőség rovására ment.

-A vetélkedők feladatait mi alapján 
választottátok ki?
-Alapban négy típusú feladatkör van. 
Két beltéri vetélkedő, egy vízi, egy

-Örültem,-hogy túléltem. Semmiképp 
nem kezdtem volna újra, kell ez az egy 
év pihenő számomra a következőig.

-Ha lenne rá lehetőség, akkor jövőre 
is megszerveznéd?
-Igen, de csak akkor, ha a szervezői 
gárdát sikerül jól megválogatni. S ne 
felejtsük el, hogy a pályázatot ismét 
meg kell nyernünk.

-George-
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Minket nem lehet elfelejteni...
A szarvasi KEK- Gólyatábor igaz története

Egyszer volt. hol nem volt. volt 
egyszer egy- alföldi, nem is olyan kicsi 
varos, melyet augusztus 7-én meg
szállt a KEK Gólyatábort rendezgető 
csapata. Az első két nap a Tessedik 
főiskola kollégiumában történő beren
dezkedéssel telt. kialakítottuk a buli
helyiséget. a projekt őrt felkészítettük 
az Olimpia vetítésére, és jól behütöttük 
azt a sok-sok ..üdítőitalt'’, amit ma
sunkkal hoztunk.

Augusztus 9-én nagy örömünkre meg
érkeztek az első turnus gólyái, kb. 100 
fő. Már az elején látszott, hogy ez egy 
nagyon jo, bevállalós csapat lesz. A 
szervezők a korábbi hagy ományokhoz 
hűen bemutatkoztak, majd közösen 
megtapasztaltak az első Turul- béli kis 
adagú, és nem túl nagy igényességgel 
elkészített vacsora elfogyasztásának 
élményét.
.Az első vetélkedőn még kicsit merev 
volt a hangulat, aztán a következő 
napokban feloldódott a gólyasereg, 
élvezték a vetélkedőkön, ahogy an tár
saik egymás ügyességét felülmúlva 
oldják meg a feladatokat.
A brigádvezetök már az első nap meg

tudták. milyen érzés felfújni egy. a fe
jükre húzott gumióvszert, mivel Anna. 
a tábor vezetője - teljesen véletlenül 
- ezt húzta ki számukra brigádvezetöi 
feladatnak. Ez a y etélkedö a főiskola 
kis tornatermében zajlott, ami egy 
ablaktalan, ezért eléggé levegőtlen 
helyiség. Emiatt a vetélkedőt már a 
szabadban fejeztük be. az égig érő fák 
alatt lakott jól hagymával és sörrel 
minden brigád egy- egy7 tagja.

Az átbulizott éjszaka után hajnalban a 
gulyák megismerkedtek a Katalin II. 
nevű hajóval, amely az arborba szál
lította őker. ahol megismerkedtek az 
alap kertészeti munkák örömeivel, 
melyeket kemény négy7 napig gyako
roltak.
A második nap délutánján volt a y ízi 
vetélkedő. A szervezők ezen a napon 
a legkeményebb feladatnak a matra
con fútást szánták, mivel a hétvégi 
főpróbán ez nekik nehezen ment. 
majdnem mindegyik brigádvezetö 
néhány matrac után a Körösben kötött 
ki. Meglepetésre a gólyák elég jól 
bírták ezt a feladatot, a pihekönnyű 
gólyalányok nagyon gyorsan \égig

szaladtak a folyó közepe felé mutató 
5 polyfomon. Nagy sikert aratott a 
csúnyugrás is. ritka nagy vízbe zu
hanásokat pontozhattak le a zsűri tag
jai.
.Az esti bulin sokan vettek részt, de 
számukra annál nehezebb volt a más
nap reggeli felkelés, már aki hajlandó 
volt lefeküdni, és nem bulizott hajna
lig...
A sporty etélkedö utolsó felvonásaként 
megrendezett ivóváltó nagyon tetszett 
a gólyáknak és a brigádvezetöknek. és 
főleg az. ami utána következett... A 
brigádvezetök unszolásra, és némi to- 
jásdobálás hatására Mao. ajátékmester 
is bevállalt egy kombinált feladatot. 
Először az iy óy áltó egyes állomásain 
energiaitalként szolgáló koktélokból 
összeállított főzetet fogyasztotta el, 
szigorúan szívószállal, majd megis
merkedett a palánk körüli forgatás 
örömeivel, és a hozzá tartozó fa
kerüléssel. melyet a gálád táborvezetö 
a brigádvezetök unszolására többször 
is megcsináltatott vele.
-Az esti vacsoránál Péppé, a tábor 
egyik DJ-je kihirdetett egy feladatot: 
az a brigád, amelyiknek bármelyik 
tagja a legjobban fel tudja idegesíte
ni a játékmestert az utolsó vetélkedő 
kezdetéig, plusz három pontot kap 
az összesítésnél. Másnap voltak is 
próbálkozások böy en. de a pálmát 
mindenképpen Pisti, az 1. brigád 
vezetője vitte el. aki a záró vetélkedő 
előtt fogta magát, kocsiba ült. és elin
dult hazafelé...
Minden első tumusos gólya számára 
felejthetetlen élmény marad a Szarva
si Arborétumban a gulyásfőzés 
és evés után megtartott éjszakai 
vetélkedő. A játékmester az arbort 
és a vetélkedő pályáját nem ismerve 
eltévedt, és a brigády ezetők számára 
ismeretlen útvonalat jelölt ki. Ennek 
köszönhetően jó néhány brigád fél 
éjszaka az arborban bolyongva találta 
meg az ellenőrzési pontokat, és haj
totta végre a feladatokat, köztük az 
etetést, és az összekötött láb feladatot. 
-Az első hét abszolút csúcspontja az 
utolsó este vetélkedője volt. A gólyák, 
rendezők és a vendégek is egy aránt
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nagyon jól érezték magukat, fer
geteges volt a hangulat. A lisztfujás- 
ba beleöszült gólyáktól a rendezők 
jobbnál jobb brigádhimnuszokat, a 
brigádvezetőknek szóló szerelmi val
lomásokat hallottak, és színvonalasan 
elkészített zászlókat láthattak, 
íme néhány idézet a 2. brigád him
nuszából:

„Janó a hős, ki csak brigádjának él, 
Janó, ő járjon előtted, míg élsz.

Engem nem lehet elfelejteni, 
értem könnyeket illik ejteni.

Katalinka ússz el, jönnek a brigádok, 
Sós vízbe tesznek, onnan is
kivesznek.
Víz alá süllyesztjük, onnan is
kivesszük

Szeretnénk az operátort megállítani, 
Szeretnék egy mákos patkót elmaj- 
szolgatni,
De az operátor csak robog tovább, 
így hát éhes marad a brigád.

A kettest nem lehet elfelejteni, 
értünk külön traktort illik küldeni.”

A buli megkezdése előtt kihirdettük az 
első turnus vetélkedőinek eredményét, 
mely szerint harmadik helyen végzett 
Villő vezetésével a 4-es brigád, má
sodik lett a Bálint által irányított 3-as 
brigád, a vetélkedösorozatot pedig a 
Georgie által vezetett 5-ös brigád 
nyerte meg.
Nagy sikere volt az esti bulinak is, 
főleg mikor a pultos lányok, Elvira 
és Enikő éjfélkor felpattantak a pultra 
és a Sakáltanya című filmet felidézve 
szódával lehűtötték az izzó tömeget. 
Talán ez az este volt az, amikor az első 
turnus gólyái a legfelszabadultabban 
buliztak. A DJ-k a kedvükért azokat a 
zenéket játszották, amelyeket a brigá
dokban körbe menő íveken, néhol 
kicsit kacifántos helyesírással kíván
ságlistaként összeírtak.
Másnap hajnali nyolc óra körül, mikor 
a szervezők éppen elaludtak, vagy 
lefekvéshez készülődtek, az öt napos 
beavatási szertartáson átesett gólyák 
hada élményekkel telítve elindult 
haza. Néhányukkal még találkoz
tunk dél körül, és nevettünk a közös

élményeken.
Alig, hogy az utolsó gólya elhagyta 
a Tessedik főiskola kollégiumát, 
az aulában üldögélő, az első hét 
fáradalmait pihengető szervezőkhöz 
odatévedt egy P. Zsuzsanna nevű ifjú 
hölgy, és bejelentette, hogy a gólya
tábor szervezőit keresi, mert szeretne 
bejelentkezni a második turnusra... A 
szervezők arcára kiült a döbbenet: már 
vasárnap van?! Mint kiderült, még 
szombat van, csak Zsuzsika nézte el 
a naptárt, és nagy- nagy örömünkre 
egy nappal korábban érkezett. Rögtön 
bevetettük a mély vízbe, megmutat
tuk neki az első turnus jól sikerült 
videóit...

Lassan, de biztosan élj ött a vasárnap, és 
jöttek a második turnus gólyái. Mint a 
gólyák elbeszéléseiből utóbb kiderült, 
a mezőtúri vasútállomáson egy elég 
vegyes társaság verődött össze. Volt 
két cicababa, akik a bőröndjeik vonat
ra rángatása után a körmeiket festették 
újra, mert a kocsi kapaszkodójának 
megfogása közben elment a lakk 
fénye. A vonaton volt egy nem éppen 
bizalomgeijesztő, zsíros hajú rocker 
arc is, aki már a kupéban elkezdte a

balhézást. Két discopatkány nekiállt 
húzni az agyát, hogy hogyan néz ki, 
meg ne legyen már ennyire igénytelen, 
majd az alacsonyabb bulihuligán kért 
a söréből. Kapott is, de nem a szájába, 
hanem egy jó decit a folyékony 
kenyérből a ruhájára. A beköltözés 
csak fokozta az indulatokat, mivel a 
zsíros hajú rocker meg a két discós 
egy szobába került egy jól fésült él
tanulóval. A rocker nem bírta sokáig 
idegekkel, az esti tábomyitó előtt a 
gólyák újabb megbotránkozására meg
ruházta az éltanulót. Ekkor a rendezők 
már a renitenskedő hazaküldésén gon
dolkoztak, és ezt a gondolatukat a gó
lyák is osztották.

A rendezők bemutatása után Pisti, az 
1-es brigád vezetője kihívta a rocker 
srácot, és közölte vele, hogy mehet 
haza, mert ide nem kell. Aztán jött a 
döbbenet! Bálint kezében feltűnt egy 
rendezői karszalag, közben Pisti be
mutatta a zsíros hajú rockemek álcá
zott felelős szerkesztőt, és játékmestert. 
A gólyák ledöbbentek, és még nem is 
tudták, mi vár még itt rájuk!
Az éltanulót kihívták a rendezők, hogy 
a szülei hazahívták, mert összeomlott
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a cég informatikai rendszere, és csak ő 
tudja megjavítani. Aztán róla is gyor
san lehullott a lepel, bemutatták Do
kit. a tábor DJ-jét. Ezek után elég sok 
gólya hamar rájött, hogy a két discós 
is beépített ember, nevezetesen Péppé, 
a másik DJ, és Marci, a büfés. A 
cicababák is lebuktak, nem titkolhat
ták tovább, hogy ök Elvira és Enikő, a 
pultos lányok.
A gólyák ezek után már sejtették, 
nem lesz könnyű túlélni ezt a tábort! 
A rendezők már egy hete egymást 
sem kímélve ontják a poénokat, és 
igyekeznek egymás, meg főleg a gó
lyák agyára menni!
A vacsora még békésen telt, aztán 
eljött az első vetélkedő ideje...
Az esti programon a gólyáknak sokkal 
jobban ment a koton- fújás, mint az 
előző héten a brigádvezetőknek. Nagy 
sikere volt a hagymaevésnek, a 7- 
es brigád színeiben versenyző Attila 
pillanatok alatt tüntette el a hagyma
darabokat és a söröket.
A vetélkedő után a bulihelyiségben 
megkezdődött a szokásos esti prog
ram, a gólyák és rendezők, no meg 
a vendégek együtt táncolták át az éj
szakát. Reggel aztán a második turnus 
gólyái is megismerkedtek az arbor 
nyújtotta örömökkel. A 4-es és a 6- 
os brigád a munkák elosztásakor egy 
helyre került, melynek következtében 
úgy összebarátkozott a két csapat, 
hogy a záró vetélkedőn közösen mu
tatták be az előre kiadott feladatokat. 
Az első munkanap után az elcsigázódás 
kezdeti stádiumában lévő gólyák, és 
ugyanezen betegség végső stádiumos 
pácienseiként számon tartott rendezők 
elfogyaszthatták a második turnus első 
ebédjét a Turulban. A kaja már jobb 
volt, mint az előző héten, legalábbis 
nagyobb adagokat adtak, de Peppét az 
éhhaláltól még ekkor is a gólyalányok 
mentették meg, akik lemondtak az 
amúgy sem túl nagy adag kaja elég te
temes részéről, hogy a játékmester- DJ 
szemei ne kopogjanak az éhségtől.
A vízi vetélkedőn nagyon ügyesek 
voltak a gólyák, néhányan a csúnya 
ugrásnál vállaltak be sok mindent,

_ köztük Péppé, és a mára már megko
paszodott Joe fedőnevű gólya is. A 
kimászás is jól sikerült, vagyis volt, 
akinek egyáltalán nem sikerült, mint 
például az ezen a napon nagyon be-
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vállalós Peppének.
Janóka, a 2-es brigád vezetője annyira 
elfáradt a nap folyamán, hogy nem je
lent meg az esti bulin. Az köztudott, 
hogy Janót - ha elalszik -  szinte lehe
tetlen felébreszteni. Néhány 2-es brigá- 
dos gólyalányka bevállalta az ébresz
tést, és sikerült is nekik, ezért 2 pont 
ütötte a brigád markát, a vetélkedőkön 
szerzett pontjaik kiegészítéseként. 
Kedden a sportvetélkedőn nagyon sok 
tojás tört el a tojásdobó versenyen, 
meg Mao játékmester fején is. Azért 
a másik játékmester sem maradt ki a 
jóból, Süsü közreműködésével Péppé 
megtapasztalhatta a palánk körüli 
forgatás örömeit, majd kollégája és 
barátja Doki „Hosszúpuska” Marci 
(félre)vezetésével elindult fát kerül
ni...
A sportvetélkedő talán legsikeresebb 
feladata az ivóváltó volt. A pultos 
lányoknak, azaz Enikőnek és El
virának sikerült olyan ütös koktélokat 
kikeverniük, hogy azokat még a 
brigádvezetők sem bírták...
Az esti buli egészen reggel fél 6- 
ig tartott, mivel Pisti, az 1-es brigád 
vezetője azt a téves információt kapta, 
hogy ha reggelig buliznak, akkor az 
egész brigádnak nem kell kimennie 
az arborba dolgozni. De hát sajnos az 
info téves volt, és holt fáradtan nekik 
is ki kellett meni az arborba „dolgoz
ni”. Ahogyan tudom, annyira belemé
lyedtek az alvásba, akarom mondani 
a „munkába”, hogy észre sem vették, 
hogy az egyik brigád jeles képviselői 
a közelükbe lopóztak, és a keményen 
„dolgozó” brigádot felfrissítendő, 
hideg szódával lehűtötték őket.
A negyedik éjszakát a tábor a szoká

sokhoz hűen az arborban töltötte. A 
Bálint vezetésével készített, fantasz
tikusra sikeredett gulyás elfogyasz
tása után kezdetét vette az éjszakai 
vetélkedő. A hagymaevéses feladat 
óta ismert és elismert Attila ismét 
zseniálisat alakított, 1 másodperc alatt 
került a szájába teljes terjedelmében 
az etetéses feladat extra „szend- 
vicskrémes” zsömléje. Ez a vetélkedő 
nagyon jól sikerült, és ami a legfon
tosabb, egyik brigád sem tévedt el, 
mert a Mao játékmester még fényes 
nappal kijelölte az útvonalat...
Hát eljött az utolsó nap ideje is! Az 
utolsó este a vetélkedőt újra a főiskola
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tornatermében tartottuk, ami annyira 
levegőtlen volt, hogy több feladatot is 
törölni kellett a programból, nehogy 
valaki rosszul legyen a melegtől, de 
azért a brigádvezetők és a játékmes
terek a saját és a gólyák szórakoz
tatására végrehajtatták egymáson a 
tejföletetéses feladatot.
A brigádvezetőkhöz címzett him
nuszok közül nagyon jól sikerült a 
Bálinthoz írt hősköltemény (Oda 
az isteni brigád isteni vezetőjéhez), 
melyet M. Apolka és G. Tibor 
költőfejedelmek szereztek, 
íme egy részlet az ódából:

„Bálint, te szent kreativitás, 
úgy haladsz előre, ahogy a vakond ás. 
A kecskerágó hozzád képest egy 
szívószál.
És a borstartó miattad ambulanciára 
jár.
Mint polifómba ragadt rágógumi,
Mint szúnyogriasztóval bekent bugyi, 
Olyan volt veled ez a buli!”

Ezzel a vetélkedővel véget ért a má
sodik turnus vetélkedősorozata, nem 
maradt más hátra, mint az eredmény- 
hirdetés. A harmadik helyen a 6-os 
brigád végzett Zsuzska vezetésé
vel, a második az 5-ös lett Georgie 
vezetésével. Az első helyen a Bálint 
által irányított 3-as brigád végzett.
Az utolsó buli annyira fergetegesre 
sikerült, hogy másnap reggel fél 10- 
ig tartott, igaz, ekkor már „csak” a 
rendezők voltak jelen, és zárták le 
méltóképpen a két hétig tartó őrületet. 
Mindent összegezve, mindkét turnus
ban nagyon jó gólyákat ismerhettünk 
meg. Míg az első héten jelen levő gó
lyák inkább a csapatmunkát, az össze
fogást részesítették előnyben, addig 
a második héten nagyon nagy szerep 
jutott az egyéni teljesítménynek, mert 
nagyon heterogén volt a gólyasereg, 
sok volt a visszahúzódó, vagy 
különcködő madár közöttük. Nyu
godt szívvel mondhatom ki, hogy egy 
nagyon sikeres gólyatábort hagytunk 
magunk után. Remélem, hogy 2005- 
ben is legalább ilyen sikeres lesz a tá
bor, illetve ennyire élvezni fogják az 
akkori gólyák is, mint a mostaniak. 
Találkozunk 2005-ben, Szarvason!

-szf-
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ff

Őszi fesztivál
A sulikezdés szerencsére ebben az évben sem csak az „os
kola” kezdetét jelentette, ugyanis az idén is megrendezésre 
került sz Őszi fesztivál nevű programsorozat.

Az „Őszi fesztivál” az idén is három napos rendezvény volt, 
mely főként Közgáz Campus területén zajlott, záróbuli
jának azonban a Villányi úti Campus adott otthont.
A szeptember 20-23-án tartó rendezvény palettája sokszinű 
volt: könyvbörze, filmvetítések, kórus-, színjátszó-, tánc
találkozó, borkóstoló és egyéb programokon vehettek részt 
a lelkes hallgatók.

Esténként a Közgáz főépülete és a Sóház között felállított 
sörsátorban léptek fel különböző együttesek. Itt nem csak 
egyetemi zenekarok csaphattak húrok közé; fellépett a Neo, 
Besh’o’drom valamit a Hooligans is. Folyékony kenyér 
volt bőven, csak a sor kígyózott hosszú métereken...

Karaink hallgatói lelkesen képviselték a budai karokat! Ők 
fel is találták magukat, hogy ne kelljen a sorban állás alatt 
ismét megszomjazniuk. A koncertek teltházasak voltak, a 
legkedveltebb a Hooligans volt.
Végre aztán a csütörtök is elérkezett, és végre megren
dezhettük az Őszi fesztivál záró-KEK nyitó party-t. Két 
szinten folyt a buli, a harmadik szint sem maradt üres, csak 
ott más folyt.
A díszteremben a funky és latin „didzsit” kedvelők rophat
ták, nekik Dj Leonardo pakolta a jobbnál jobb zenéket, 
a „Büfé”szinten pedig az idei Gólyatáborból jól ismert 
(lassanként rezidens) Dj-k, Szurdoki és Péppé pörget
ték a hangulatot, egy kis nyári szarvasi dézsává fílinget 
lopva az iskola falai közé. Fene azt az enyves kezüket; 
de jól csinálták! A kedvenc gólyatáboros slágerek mellett, 
folyamatosan vetítették a gólyatáboros képeket, és a kreált, 
művészi videókat... Mindezek mellett persze itt is a táncé 
volt a főszerep.

A „Dékáni szinten” halk zene mellett lehetett csacsogni, 
és megpihentetni fáradt csontjainkat, a kitikkadt torkunkat 
pedig hódító nedűvel ápolgathattuk! Szerencsére „mo
toros” barátaink jól kordában tartották a bandát, így apróbb 
atrocitásoktól eltekintve megúsztuk a bulit, minden ko
moly balhé nélkül, így. hajnalban a hazatartó diákseregtől 
begyüjthettük az elismerő megjegyzéseket, ezért érdemes 
volt dolgozni!!! S mikor már eltisztult a tömeg ( kb. 1200- 
an voltunk), mi még megpróbáltuk a helyiségeket az 
oktatási céloknak is megfelelő állapotba hozni (szerintünk 
ez sikerült, mások szerint nem), több kevesebb sikerrel... 
Mire mi is a pihentető ágyikó felé vehettük utunkat, már fél 
8 is elmúlt! De megérte!
A Gólyabálra garantáltan kipihenjük magunkat!!! Készít
hetitek a táncos lábaitokat!!! November 26 (péntek)

Zsu
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Interjú G. Tóth Magdolnával, 
a TTKT elnökével

Folytatás a 3. oldalról.

- A TTKT alá tartozó szervezeti 
egység a Jegyzetellátó. A Jegyzetel
látó működésével és üzemeltetésével 
kapcsolatban tavaly működött egy 
bizottság, amely mára megszűnt. 
Várható- e a jelenlegi elavult rend

szeren valamilyen változtatás, il
letve újítás?
- Mindenképpen tervezünk változta
tást. A bizottság véleménye az volt, 
hogy a jelenlegi rendszer bizonyos 
elemei megváltoztatandók, de nem 
kell helyette egy másik, mert az eset
leg költségesebb a hallgatók számára. 
A reform részleteiről még nem tudok 
nyilatkozni, de a kérdés rendezése a 
fontos feladataink között szerepel. A

jegyzetkészítést össze kellene hangol
ni a karok között, és a hallgatók véle
ményét is meg kellene kérdezni, hogy 
milyen jegyzetekre lenne szükség. 
Egy bizottságot kellene újra létrehoz
ni, mivel az előző a jelentésben csak 
leírta a jelenlegi helyzetet, javaslatot 
nem tett a változtatásokra, hiszen nem 
ez volt a feladatuk.

ifj. Szalai Ferenc

School Club-Buli a Közgázon havonta
A School Club egy buli-sorozat neve, melyet a Közgáz 
főépületében tartanak havonta egyszer. A rendezvény az 
Aulában, a hozzá tartozó folyosókon (melyek a Közgázon 
meglehetősen szélesek), sőt még az első emeleten is teret 
kap. Ezen helyiségek kb. 3000 fő befogadására képesek. 
Átlagosan minden hónapban egy^buli van, előre lefixált 
időpontban. Jegyet a helyszínen 1000 HUF-ért vásárolhat
tok, az ennél sokkal kedvezőbb 400 HUF/ buli árat úgy 
lehet elérni, ha bérletet vásároltok. Ennek ára 3600 HUF, és 
mind a kilenc alkalomra belépést jogosít. Bérletet a Közgá
zos- és a Lecsós-Kertész HÖKI-ben válthattok (miénk a G 
ep. Fsz, Porta mellett).
Ennyi a hivatalos tudnivalókról. Mi is meglátogattuk a nyi
tó party-t, persze kis bemelegítés után. Minden alkalommal 
koncertek is vannak, és neves Dj-k pörgetik a korongokat. 
A két szinten különböző zene szól, és Karaoke-buli szóra
koztatja az énekelni vágyókat.
Kis csapatunk rögtön a megérkezésük után valamilyen 
véletlen folytán igencsak színpad közeibe került... aztán 
persze a színpadra is, ahogy azt itthon megszokhattuk a jó 
kis KEK-es bulikon!

Ki számított arra, hogy az apró rózsaszín ruciban érkező 
lányok nem fémek el tőlünk... így tehát átengedtük nekik 
a helyet a színen, de sokáig nem bírták szuflával, ekkor 
persze rögtön fent termettünk a színpadon, hogy tovább 
fokozzuk a hangulatot. Mindez mennyire tetszett a Közgá
zosoknak, vagy a szervezőknek, azt ne kérdezzétek, de mi 
jól éreztük magunkat!
Sajnos az itóka nem a legolcsóbb, de el lehet viselni. A buli 
jól szervezett, a társaság egy kicsit lapos. Szóval kellenek 
oda a KEK-esekü!
S hogy ezt elérhessük, kisebb lobbymunka eredményeként 
most az összes Kolisunk (Fehérvári-n, TB-n, és a Somogyi
ban lakók is) kap egy ingyen bérletet!!!!! A bérlet névre 
szóló, diákigazolvánnyal együtt érvényes. A következő bu
lik: október 29., november 9., december 9, december 31. 
(Szilveszter), január 14., február 11., március 11., április 
8 .

Gyertek bulizni a Közgázra, ha már nálunk nem lehet... 

-Zsu-

Irodalmi pályázat
Kiíró: Lepke Szerkesztőség
Pályázat címe: Világnézet egyetemesen
A pályázat kategóriái: Vers és novella
Pályázhatnak: a Budapesti Corvinus Egyetem hallgatói
Beadási határidő: 2004. december 1.
Leadás helye: Lepke Szerkesztőség (G ép., 3 em., 14 sz.)

A pályázat célja, hogy ösztönözze a kedvtelésből, illetve hivatásszerűen alkotó hallgatókat a téma hagyományos vagy 
újszerű megfogalmazására.

A pályázatra szerzőnkét maximum 2 vers vagy novella küldhető be, teijedelmi korlát nélkül. (Az írásoknak egyéninek, 
eredeti jellegűnek és saját szellemi alkotásnak kell lennie.). A pályamunkákat a Lepke Szerkesztőségének tagjaiból álló 
háromtagú bizottság bírálja el. Az írásokat A4-es borítékban lezárva, egy jelszót ráírva adjátok le. A pályamunkákon 
kívüfaz említett boríték tartalmazzon még egy A5-ös borítékot lezárva, amin szintén feltüntetitek a jelszavatokat, és 
benne leírjátok neveteket, és hogy melyik karon és hányad évesként tanultok.
A borítékokra a jelige mellé írjátok fel: „Irodalmi pályázat”.
A bizottság döntése alapján kategóriánként az első három helyezett műveit megjelentetjük a LEcsóParkászKErtész-ben 
Eredményhirdetés: 2005. január 18-án 10.00-kor a K büfé szinten.
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Corvinus évnyitó
2004. szeptember 9-én tartották 
egyetemünk névadó ünnepségét, és 
a Budapesti Corvinus egyetem első 
tanévnyitó ünnepségét a Fövám téri 
épület aulájában. Az eseményen 
Egyetemünk vezetői mellett részt vett 
Magyar Bálint oktatási miniszter, 
Gyurcsány Ferenc, a miniszterelnököt 
helyettesítő miniszter, valamint az 
ország felsőoktatási intézményeinek 
vezetői is képviseltették magukat.

Mészáros Tamás, rektor

A tanácsülésen Magyar Bálint oktatási 
miniszter úr a felsőoktatásra váró új 
feladatokról, és az új képzési rendszer 
indításáról beszélt.

Gyurcsány Ferenc miniszterelnököt 
helyettesítő miniszter a szerénység 
és az alázatosság fontosságát emelte 
ki, ezen erények fontosságára fi
gyelmeztette az első éves hallgatókat. 
Mészáros Tamás rektor úr beszédében 
kitért az egyetem szűkös költ
ségvetésére, a nehéz anyagi helyzet
re, de talán a legfontosabbak a gó
lyákhoz intézett szavai voltak, melyek 
a szeptember 20-i ünnepségen, a Vil
lányi úton is elhangzottak: „Én 34 éve 
és 9 napja dolgozom folyamatosan a 
felsőoktatásban. Elmondhatom, hogy 
belekóstoltam az élet más területeibe 
is, ami még inkább meggyőzött ar
ról, hogy az egyetemi világnak van 
egyfajta varázsa, ami semmi más
sal nem helyettesíthető. Mi is jelenti 
ezt a varázst? Elsősorban Önök, a 
fiatalság, a maga dinamizmusával, 
jó értelemben vett éretlenségével, új 
iránti fogékonyságával. Akiket még 
nem fertőzött meg az alkalmazkodás 
alakoskodással helyettesíthető jelle
mvonása, akik talán még nem keverik 
össze az érdekérvényesítést az önzés
sel, akik szívből tudnak mosolyogni 
és nevetni, nem azért, mert a főnök 
hülye vicce azt megköveteli.”

Rektor úr a beszédében egy jövőképet 
is felvázolt, melyben három egyko
ri corvinusos hallgató Brüsszelben 
találkozik: „Egyikük, Szilárd, Lon
donból érkezett, ahol doktori tanul
mányait folytatja és már meghívása 
van a Budapesti Corvinus Egyetem 
Mikroökonómia tanszékére.
Edit Hollandiából ruccant át a 
találkozásra, ahol egy magyar agrár 
cég képviseletében tanulmányozza a 
tulipán termesztés fortélyait. Holnap 
már utazik vissza a Nyírségbe.
Laci, a tulajdonképpeni vendéglátó, a 
Brüsszeli B izottság apparátusában gya
kornoki éveit tölti.” Elbeszélésükből 
kiderül, hogy egyetemi éveik alatt 
megépült a Czuczor- Mátyás tömb, 
megújult és új előadókkal kiegészült 
a Villányi úti campus, az Állam
igazgatási karon is új kollégium épült, 
elindult mind a hét karon a bachelor 
képzés, majd a rá épülő master is. 
Reméljük, rektor úr jövőbe látó gon
dolatai valósággá válnak, és a Buda
pesti Corvinus Egyetem és annak hall
gatói tényleg sikeresek lesznek az élet 
minden területén.

szf
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Leonardoval Európában
A Kertészettudományi Kar évek óta 
szervezi a vállalkozó kedvű, felsőbb 
éves hallgatóinak a külföldi szakmai 
gyakorlatukat. Az eddigi években 
sokan megfordultak Angliában, Hol
landiában illetve Németországban. Az 
eddigiekben ez a jó kapcsolatok révén, 
illetve tetemes részvételi díj befizetése 
mellett, jelentős saját források igény- 
bevételével történhetett meg.

A nagy érdeklődés alapján úgy érez
tük, hogy érdemes lenne pályázni, 
hogy minél többen és minél kedvezőbb 
feltételek mellett szerezhessenek ta
pasztalatokat a nálunk technikailag 
fejlettebb külhoni gazdaságokban.
Erre kiváló lehetőség adódott az 
Európai Közösség által meghirdetett 
Leonardo da Vinci akcióprogramja 
által, mely kifejezetten a szakképzés 
külföldi tapasztalatszerzésére irányult. 
A program fedezte a hallgatók utazási 
költségét, biztosítását és ösztöndíjjal 
támogatta a külföldi megélhetésüket a 
gyakorlat ideje alatt.
A fogadó partnereket úgy válogat
tuk össze, hogy a maguk területén az 
adott ország legjobbjait képviseljék a 
kertészet minden területén, hogy hall
gatóink megtalálhassák a számukra 
érdekes tevékenységet.
A hallgatók kiválasztásának alapja 
a tanulmányi eredmény, szakmai 
felkészültség (melyet a szaktanárok 
ajánlólevelei igazoltak), és a nyelv
tudás volt.

Annak érdekében, hogy a nyelv
tudással ne legyenek problémák az 
adott országban, egy nyelvi szint- 
felmérés után lehetőség volt egy 20 
órás ingyenes nyelvi felkészítőn való 
részvételre. A jelentkezők többsége 
ezt igénybe is vette, szabadidejétől 
függően és a szintjének megfelelő 
csoportban. Ennek az anyagi hátterét 
szintén a program biztosította, és 
mint a visszaérkező hallgatók beszá
molóiból is kitűnt, nagyon hasznos 
volt a részt vevők számára. Emellett 
sor került még kulturális és ország is
mereti felkészítésre is, melyre az előző 
években külföldön járt hallgatóinkat 
is meghívtuk, hogy tapasztalataikat 
átadhassák a jövendő kiutazóknak.
A gyakorlatok már március végétől 
kezdődtek, és a hal Igátok igénye szerint 
3 illetve 6 hónapos időtartamúak le
hettek. Hosszabb idejű kiutazásra 
azonban csak 3 hallgató jelentkezett, 
nekik ugyanis vállalni kellett az évha
lasztást, hiszen csak így tudták ennyi 
időre megszakítani tanulmányaikat. 
A 3 hónapra utazók többsége (8 hall
gató), a nyári hónapokat választotta a 
külföldi utazásra, így nem kellett mó
dosítani a tanrendjüket.
Összesen 18 hallgató utazott külföldi 
gyakorlatra ebben a programban, ebből 
hárman németországi, 15-en pedig 
hollandiai gazdaságokban töltöttek 3 
vagy 6 hónapot. Nagyon fontosnak 
tartjuk, hogy nemcsak az okleveles 
kertészmémöki szakon, hanem a 
főiskolai szinten tanuló hallgatók 
közül is részt vettek a programban, 
hiszen nekik kevesebb lehetőségük 
van a külföldi tapasztalatszerzésre. 
Nagyon jó volt, hogy minden hall
gatóval e-mail kapcsolatot tudtunk 
tartani szinte az egész időszak alatt, 
így a menet közben felmerülő prob
lémákat gyorsan tudtuk orvosolni, 
vagy segítettük őket a nehezebb pil
lanatokban.
Összességében, a hallgatói beszá
molók és a személyes találkozások 
alapján egyértelműen kijelenthető, 
hogy egy sikeres programot zárunk 
le. A külföldi gyakorlatról hazatérve 
mindenki pozitív élményekkel és nem 
utolsó sorban óriási szakmai ismeret

anyag birtokában folytatja tanulmá
nyait.
Úgy gondoljuk, hogy ez a külföldön 
töltött gyakorlat pozitívan hatott hall
gatóink szakmai felkészültségére, 
megváltoztatta szemléletüket, emel
lett a szakmai nyelv gyakorlására is 
kiváló lehetőséget nyújtott. Mindezek 
együttesen talán elősegítik a majdani 
munkavállalásukat is.

A szakmai fejlődés mellett több
ségüknek alkalmuk nyílt arra, hogy a 
szabadidejükben bejáiják a vendéglátó 
ország szép tájait, múzeumait, sőt 
még másik szomszédos országokba is 
eljutottak. Szoros baráti kapcsolatok 
is szövődtek, hiszen a Hollandiában 
tartózkodó külföldi hallgatóknak a 
közvetítő partnerünk közös szabadidős 
programokat is szervezett, ahol más 
nemzetiségű hallgatókkal is megis
merkedhettek.

A képeken:
Monitoring látogatás az egyik hall
gatónál, aki 6 hónapot töltött Stompe- 
torenben (Észak-Hollandia) egy 
zöldségtermesztéssel foglalkozó gaz
daságban. A helység nevezetessége a 
3 még meglevő szélmalom, melyek 
közül az egyikben megfigyelhető a 
malom működése.

Végváriné dr. Kothencz Zsuzsanna 
a program titkára



LEPKE - II. évfolyam / 4. szám CORVINUS 2004. október / 13. oldal

Bulimágus,
avagy kinek köszönhetjük, hogy bulizhatunk itt a KEK-en

Interjút készítettünk Kaczor Bálinttal 
az Élelmiszertudományi Kar HÓK 
elnökével. Azt próbáltuk kideríteni, 
hogy miért csak ennyi bulit szervez a 
Hallgatói Önkormányzat és megkér
deztük, hogy ö milyennek tartotta a 
Nyitóbulit. Nem is ragozom tovább. 
Nézzük!!!

-Mióta vagy HŐK elnök és milyen 
megfontolásból vállaltad el?
-2003. szeptembere óta vagyok hi
vatalosan az Élelmiszertudományi Kar 
Hallgatói Önkormányzatának elnöke. 
Hogy milyen megfontolásból? Az a 
helyzet, hogy amikor én lettem az el
nök nem nagyon volt más jelentkező. 
Én meg úgy éreztem, hogy van annyi 
affinitásom és érzékem hozzá, hogy el 
tudom vállalni.

-Honnan jött a bulik szervezése?
-Nagyon sehonnan. Ez évek vagy 
évtizedek óta hagyomány itt nálunk, 
hogy a HŐK bulikat szervez a hall
gatóknak. Vendéglátós végzettségem 
van, és volt elég ismerősöm és rutinom 
ahhoz, hogy meg tudjak szervezni egy 
bulit. Bár itt szeretném hozzátenni, 
hogy a Kertész HŐK elnök (Krisz
tánál Zsuzsi) és a többi segítőm nélkül 
nem sikerültek volna a bulik.

-Melyik volt az első buli, és milyen 
bulik követték ezt?
-Az első általam szervezett buli a

tavalyi év gólyabálja volt. Utána 
következett a tavalyi felezőbál, a 
KEK-NAP és az idei Nyitóbuli, il
letve segítettem a Gólyatábor meg
szervezésében Annának.

-Hogyan választod ki a dolgozói
dat?
-Hál" istennek nem kell választanom, 
illetve keresnem, mert nagyon sokan 
jelentkeznek, hogy szeretnének se
gíteni. Egy fontos szempont van. Ah
hoz, hogy pl. pult mögé állhasson, 
előtte bizonyítania kell olyan helyen, 
ahol nincs annyi pénzforgalom. Nem 
mintha nem bíznék senkiben, de egy 
este alatt valakinek a kezei között 
átfolyhat több százezer forint is. A 
felelőssége neki is, és nekem is nagy.

-Mitől függ, hogy mekkora bulit 
szervezel?
-Az időponttól, a buli hagyományától 
és a várható érdeklődéstől.

-Milyen szempontokat nézel a zene 
megválasztásánál, és kiket hívsz 
zenélni?
-Úgy néz ki, hogy sikerült megtalál
nom az ideális DJ-ket. Kellett hozzá 
három buli, hogy rájöjjek, milyen 
zenét szeretnek a KEK-esek. Fon
tos szempont, hogy ne a saját ízlése
met erőltessem rá a bulizókra. Ezt 
elvárom a DJ-től is. Zenekarok közül 
ismert és híres zenekart csak a Gólya
bálra hívunk. Szeretek rendszeresen 
lehetőséget adni amatőr zenekaroknak, 
de csak olyanoknak, akik jó zenét ját
szanak.

-Miért ilyen kevés buli van a 
tanévben, és miért csak három óráig 
tart?
-Ez egy diplomáciailag nagyon 
érzékeny terület. Megpróbálom rövi
den összefoglalni. Aki felsőbbéves 
az emlékszik rá, hogy egy-két éve 
még szerdán is volt itt buli. Sajnos a 
Campusnak szüksége volt arra, hogy 
kiadja a K épületet másoknak is. Ezen 
rendezvények nagy része gólyabál, 
vagy más egyetem által szervezett 
buli volt. Az tény és való, hogy volt

jó pár olyan külsős és belsős rendez
vény is előttünk, ami után iszonyatos 
káosz és rendetlenség maradt. Sok 
probléma és bejelentés érkezett a 
dékánjaink felé a Villányi úti lakók
tól, hogy hangos a rendezvény, illetve 
a fő gondjuk az volt, hogy a hazafelé 
tartó bulizok hangoskodnak, kukákat 
borogatnak, verekszenek. Ezen prob
lémák kiküszöbölésére hozott tavaly 
előtt még a Budai Területi Tanács 
egy határozatot (még az előző HŐK 
vezetés részére), amiben korlátozta a 
belsős bulik számát évi 4 darabra, il
letve csak hajnal 3-ig tarthat.

-Tehát minket büntettek, pedig nem 
csak mi voltunk azok, akik „rósz 
szak” voltak?
-Ez igaz is, meg nem is. Amikor én 
elnök lettem, megpróbáltam nor- 
malizálni a viszonyt a bulikkal kap
csolatban. Olyan lépéseket tettünk, 
amit előttünk még senki. Ezek közé 
tartozik, hogy bár a törvény nem írja 
elő, de bejelentünk minden általunk 
szervezett rendezvényt a XI. kerületi 
Rendőrkapitányságra.' Tájékoztatjuk 
a szemben lakókat a rendezvényről 
és megírjuk nekik, hogy amennyiben 
problémát észlelnek, akkor minket 
keressenek és ne a dékánokat. Azóta, 
ha jól tudom az általunk szervezett 
rendezvények után nem volt gond a 
Villányi úton. Gondoltam, ezen intéz
kedések hatására el tudjuk érni a bulik 
számának növelését, illetve egy kicsit 
tovább tudunk bulizni.

-És sikerült?
-Nem. Sőt, azóta előkerült egy 
újabb probléma. A Tanács (most 
már Természettudományi Területi 
Koordinációs Tanács) úgy látja, hogy 
nincs normálisan kitakarítva, büdös 
van, illetve többet romlik az épület ál
lapota, mint amennyit kifizetnek a te
rem bérléséért. Itt tenném hozzá,hogy 
nekünk nem kell fizetni a teremért, de 
minden buli után jegyzőkönyvbe vet
tük a károkat, és megtérítettük, ameny- 
nyiben a tettes kiléte ismeretlen volt.
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-Mi a helyzet azóta?
-A legutolsó ülésen a TTKT hozott egy 
olyan határozatot, amiben betilt min
den bulit a Campus területén. A HŐK 
egy évre kapott négy lehetőséget. Te
hát a két évvel ezelőtti határozat meg
marad (volt róla szó, hogy csak két 
buli lesz). Ezek a bulik a következők 
lesznek:
-Gólyabál (2004. november 26.), 
-Felezőbál (valamikor február végén, 
március elején),
-KEK-NAP (valamikor májusban), 
-Egy bulit át kellett adnunk a Parkász
oknak a Parkászavató megren
dezésére. Hogy erről mi a véleményem 
az talán egy újabb interjúban lehetne 
csak kifejteni.

-Mikor végeztetek ti a bulik után?
-Kb. reggel 8-óra körül. Mire min
dent elpakolunk, visszaküldjük a bon
tatlan italokat a nagykereskedőnek 
és megvárjuk, hogy a takarítók 
végezzenek, s átadhassuk az épületet 
Tokody Zoltánnak -Üzemeltetési Osz
tály osztályvezetőjének-, aki ellenőrzi 
az épületet és bejegyzi az esetleges 
károkat.

-Mi a véleményed a KEK Nyitóbu
liról?
-A visszajelzések alapján az utóbbi 
évek egyik legjobb bulija volt. Erről 
bővebben, hajói tudom Zsuzska ír egy 
cikket ebben a számban.

-Volt valami incidens a bulin?
-Nagyobb semmi. Volt egy-két prob
lémás alak, akik mint minden bulin 
hőzöngenek valamiért, ez meg volt 
most is. Egy szerencsém van. Sikerült 
egy olyan biztonsági céget találni, akik 
nagyon kultúráltan, és ügyesen teszik 
a dolgukat. Nem ütnek előbb, aztán 
kérdeznek, mint jó pár más buliban a 
biztonságiak. Most hívnám fel minden 
problémás egyén figyelmét, hogy úgy 
néz ki, állandósítjuk őket, és már most 
tudják, hogy kik azok a személyek, 
akikkel gond van. Felhatalmazást fog
nak kapni tőlünk, hogy ne engedjék be 
az ilyen emberkéket a buliba, akár van 
jegyük, akár nincs.

-Ha jól tudom ismét nagy fába 
vágtátok a fejszéteket?
-Jól tudod, mivel te is segítesz. Szeret
nénk létrehozni egy hallgatói kávézót 
a felvonulási épületben. Ha minden jól 
megy, márciusban nyithatunk. Mielőtt 
nyitunk, egy óriási marketing kam
pány fog indulni. Tudni fogtok róla.

-Köszönöm, hogy elkészíthettem 
veled az interjút. Szeretnél valamit 
üzenni a hallgatóknak?
-Igen. Röviden annyit: Törődjetek 
bele egyelőre a pénteki bulikba, és 
abba, hogy csak négy buli lesz egy 
évben! Ne lázadjatok ellene, és ettől 
függetlenül legyetek minél többen a 
bulikban, mert értetek dolgozunk! Aki 
szeretne jönni, segíteni, azt szívesen 
várjuk.

-George-

f

Élelmiszer technológia szakirány bemutatkozó
Szia kedves Olvasó!

Engem ért a megtiszteltetés, hogy az MHSZ (Miért 
Hova Szakosodjunk) sorozat x-dik részét megírjam. Ha 
csodálkoznál, hogy eddig az x-y részeket miért is nem lát
tad, hát lehet ez az első darabja e nemes kezdeményezés
nek, hogy segítsünk nektek, vagy pedig eddig nem ez volt 
a cime, de hát minden jó dolgot el kell kezdeni egyszer, (de 
hangsúlyozom, már lehet volt ilyen, ha meg nem, akkor 
végre megvan a rovat címe).
Hát lássuk, miről fogok nektek most itt mesélni. Mi más
ról, mint az Etjedésipari technológia szakirányról, és hogy 
miért is érdemes ezt választani. Szerintem már a neve is

sok mindent elárul nektek egyszerű földi hallgatóknak. Van 
benne szó eijedésről, meg technológiáról. Az egyik jobb, 
mint a másik.(sőöt sokkal jobb). Ha nem is az ősrobbanás 
óta, de mindenesetre régóta eijesztenek minden féle jót, a 
még jobb dolgok létrehozásának céljából. Gondoljunk csak 
Egyiptom söreire (mégiscsak ártér, sok gabona, kezdeni 
kellett vele valamit...), vagy Róma boraira.
De hogy mondjak is valami hasznosat, nézzük a szakirányos 
tárgyakat. Borászat és üdítőitaltechnológia, és Szeszipari 
technológiák. Az elsőben logikus, hogy milyen italokról 
van szó benne, míg a második a különböző szeszes italokat, 
és söröket foglalja magában. Ezek igazán élvezetes tárgyak, 
mivel nem csak elméletben, hanem gyakorlatban is foglal-
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kozunk ezek előállításával, valamint rendszeres látogatói 
vagyunk neves cégeknek, ahol oktatással egybekötött kós
tolókat szerveznek számunkra. Ezen tárgyak mellett persze 
megtalálható a szakirányos hallgatók kevésbé kedvenc 
tárgyai is, (pl: Jog) de megnyugtatásként, ez szerencsére 
mindenkinek kötelező, szakiránytól függetlenül.
És amit mindéképp a szakirány választása melletti érvként 
el kell mondanom, hogy szerintem (elfogultság rulez) az

2004. október / 15. oldal
egyetem talán (?) legjobb tanárai vannak itt. Mint szak
mailag, mint emberileg. Jó érzés, ha az embernek ilyen 
tanárok mutatják meg a szakma alapjait. És hogy mikor 
majd egyszer megkapjátok a diplomát, büszkén mond
hatjátok: Igen. Én a volt KEK-en végeztem, Hoschke/ Kál- 
lay profnál.

K. J.

MŰVÉSZET

r

író-, és alkotótábor Dubicsányi kastélyban
Szeptember 17-18-19-én a Hegyaljai Alkotók Társulása 
(H.A.T.) és a Jelkép irodalmi társaság szervezésében került 
sor a Dubicsányi író- és alkotótábor megrendezésre. A jeles 
eseménynek a Dubicsányi kastély adott otthont, mely Mis- 
kolctól északra, Putnok közelében található. A hegyek által 
körülvett impozáns építmény méltó helyet adott az észak
kelet-magyarországi régió alkotói számára. A közel 50 
fő között képviseltették magukat a prózában, a lírában és 
több képzőművészeti ágban tevékenykedők. Ez a létszám 
pontosan megfelelő volt ahhoz, hogy a három napos prog
ramok családias hangulatban teljenek.
A megérkezéskor meleg ebéd fogadta a résztvevőket,mely
nek elfogyasztása közben már lehetőség nyílt az első 
eszmecserékre. Ennek a rendezvénynek tulajdonképpen 
három fontos szerepe volt: egyrészt összefogja az ebben 
a térségben alkotókat, másrészt lehetőséget ad vitákra és 
műhelymunkára. Az utóbbit a fent említett két szervezet 
nagyon fontosnak tartja, és főként ezért is szervezik meg 
evente ezt a tábort. Mielőtt a többi programról szólnék, meg 
kell állnom egy pillanatra. Napjainkban országszerte alakul
nak irodalmi körök, amatőr szerveződések, és különböző 
művészeti asztaltársaságok, melyeknek elsődleges céljuk 
az alkotók összefogása. Ennek érdekében hetente vagy 
havonta rendeznek az alkotók számára olyan összejöve
teleket, ahol lehetőségük nyílik néhány írásuk felolvasására, 
esetleg pár képük bemutatására. Természetesen ennek is 
nagy szerepe van, de ez csak egy részlete annak az ér
demi munkának, mely során az alkotók egy olyan reális 
értékrendet és követelményrendszert kapnak, amely segít
ségével továbbiéilődhetnek, és országos szinten is elismert 
művészekké válhatnak.
Sajnos országos szinten is kevés az olyan művészeti 
szerveződés, amely felvállalná ezt a feladatkört. Talán 
ezért is van kimagasló szerepe a Dubicsányi alkotótábor
ban a műhelymunkának, amely az előző gondolatnak 
teljes mértékben eleget tesz, hisz azért gyűlünk itt össze, 
hogy a felolvasott írásokat ne csak meghallgassuk, hanem 
elmondjuk róla véleményünket, és tanácsokkal, néhol 
kemény kritikával segítsük egymást irodalmi és művészeti 
munkánkban.
Már az első nap délutánján elkezdődtek a bemutatkozá
sok, melyhez mindenkinél néhány fontosnak tartott írás 
felolvasása is párosult, melyek végeztével nem maradhat
tak el a hozzászólások sem. Egyik kedves barátom sza
vaival élve: “én vagyok a kis gyémánt és ti a porom s, mint 
ahogy ezt a drágakövet a saját porával szokás csiszolni,

úgy most ti is alakítsatok engem”. Ezek a formázó mon
datok mindent leromboló, erős kritika helyett inkább csak 
baráti jó tanácsok szoktak lenni, melyek ugyan rámutatnak 
a hiányos vagy téves megfogalmazásokra, de ugyanakkor 
egy írást mindig a saját értéke felől közelítenek meg.
A hosszú ideig tartó szellemi birkózást ezen a napon a 
vacsora zárta le, hisz annak elfogyasztása után hivata
losak voltunk a Dubicsányi Közösségi Házba, ahol a 
képzőművészetben alkotó barátaink kiállítását tekinthet
tük meg, az ünnepélyes megnyitó után. A sokféle stílusú 
grafika, olajfestmény és még másfajta alkotás békésen 
megfért egy kiállító teremben. Mindegyik alkotásban volt 
valami különlegesség, ami megfogott bennünket. A kiál
lítás értékét még jobban növelte, hogy az alkotók szóltak 
pár szót műveikről, ezzel is közelebb hozva hozzánk azok 
érzésvilágát.
Következő napunkat korán kezdtük, hisz mindenkinek bele 
kellett férnie a szűkre szabott időbe. A felolvasott művek 
kapcsán sokszor kalandoztak el a beszélgetések és a vitáink 
más irányba. Olykor egy érdekes gondolat vagy megfogal
mazás elegendő volt ahhoz, hogy a kritikákat háttérbe 
szorítsa egy eszmefuttatás. Németh Tibor, a Jelkép irodal
mi társaság elnöke vezette a felolvasások és hozzászólá
sok menetét, amire azért volt szükség, hogy mindenki 
számára nagyjából egyenlő idő jusson. Az ő szava mind
enki számára mérvadó volt, hisz ő nem csak az irodalom
ban alkotó, hanem irodalmár is egy személyben. Dr. Gaál 
Ernő, a Hegyaljai Alkotók Társulásának elnöke felhívta fi
gyelmünket arra, hogy szükség van ezekre a táborokra, hisz 
fontos, hogy az alkotók tartsák a kapcsolatot egymással, és 
segítsék a másik munkásságát, hisz csak ezzel a bizonyos 
segítséggel tudunk érvényesülni a mai művészeti életben. 
Ezekkel a táborokkal nem csak szellemi, hanem sors
közösséget is vállalunk, mert az ott megjelent emberek 
érzékeny lelkületűek, ami írásaikban és alkotásaikban 
nyilvánul meg. Ez egyben azt is jelenti, hogy jobban 
megviselik őket az életükre ható negatív történések. Az 
író-, és alkotótáborok ezért jelentenek számukra egyfajta 
támaszt is, hisz ilyenkor az örömök mellett a bánatot is 
meg tudják osztani egymással. Az utolsó napon annak a 
reményében vettünk búcsút egymástól, hogy jövőre ugyan 
itt összegyűlünk, a Dubicsányi kastélyban egy kellemes 
alkotótábor eltöltésére.

G. T.
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Múltunk leglátványosabb, legro- 
mantikusabb emlékei a várak. Meg- 
közelíthetetlennek látszó bércek tete
jén, erdők sűrűjében, vizek partján, 
városok közepén egyaránt rájuk talál 
az ember. Van amelyikből már csak 
árok és sánc, vagy alaktalan omladék 
maradt, a másiknak több emelet ma
gasságba nyúlnak csonka falai, s 
akad jó néhány -  ha a várak szerel
mesei számára fájdalmasan kevés is 
-. amelyek ma is lakható állapotban, 
múzeumként kínálják látnivalóikat.

Vannak olyan várak, amelyek szinte 
csak egyetlen toronyból állnak, s van
nak olyanok, amelyek akkorák, mint 
egy -  egy középkori város. Vannak 
várak, melyek múltjához titokza
tos történetek, legendák kötődnek, 
masokat védőinek hősiessége vagy 
hitványsága tett híressé -  hírhedtté. 
Vannak várak, melyek rablólovagok 
fészkeivé váltak, kínzókamráik, börtö
neik iszonyú szenvedésekről regélnek, 
az összegyűjtött, összerabolt kincs
ekhez vér tapadt. Más várak a kultúra 
otthonai, boldog szerelmesek meghitt 
fészkei voltak.
A szlovákiai várak többsége a Kár-

Legendás váraink
pátokban eredő folyók völgyét védte. 
A legtöbb és legfestőibb folyóvölgyet 
védő várat a Vág völgyében találjuk. 
Ez a vidék talán az egyik legszebb, 
leglátványosabb kulturális és ter
mészeti értékekben is bővelkedő 
kirándulóhely.
A Vág völgyének minden váráról 
mesélni egy könyvnyi terjedelem 
is kevés volna, ezért most csak két 
híres és gyönyörű vár legendáit és 
érdekességeit ajánlom minden kedves 
érdeklődő figyelmébe...

Az Árva folyó partján, erősen 
elkeskenyedő szírt tetején és annak 
oldalában emelkedik a magasba Árva 
vára. A csúcson épült legmagasabb 
tornya mutatóujjként mered az égre, s 
mintha a magasba akarna szárnyalni.
A monda szerint az égből ereszkedett 
le a vár: A magyar király templomos 
lovagokat hívott be az országba a Ke
leti-tenger mellékéről. Hat. messze 
földről érkezett lovag már az ország 
közepén, az Alfoldön járt. Ember és 
állat kitikkadt a forró nyárban. Egy
ikük így' fohászkodott: “Boríts hűvös 
sátrat. Istenem, a fejünk fölé, s küldj 
elénk friss forrásvizet.” A másik lovag

hozzátette: “ha már sátrat küldesz 
az angyalaiddal, inkább tégy csodát, 
építtess hideg kővárat a felhők közé, 
szikla csúcsára sisakként.” A har
madik annyit mondott még: “akár 
árv án, egyedül is állhat a vár, csak ne 
kelljen ily szörnyen izzadni.” Hirtelen 
szörnyű zivatar, viharos szél támadt, 
amely felkapta a lovagokat, s velük 
egy pásztorkunyhót is. Az angyalok 
vitte kunyhó egyre nagyobb lett, iga
zi tornyos várrá változott, amit egy’ 
szikla tetejére helyeztek az égi küldöt
tek. Mire a lovagok felocsúdtak, egy 
vár hűvös termében találták magukat. 
Megszólalt az egyik lovag: “magunk 
vagyunk, árvaságra jutottunk.” A 
másik hozzátette: “árván kanyarog 
lenn a folyó, embert nem látni a 
partján.” “Nézzünk szét ezen az árva 
vidéken”- toldotta meg a harmadik. A 
csodás megérkezés örömére áldomást 
ittak, s a várat Árva várának nevezték 
el.
A vár valóban csodálatos. Gyönyörű 
eredeti bútorokkal, festményekkel, 
fegyverekkel, korabeli ruhatárral és a 
helyi élővilágot bemutató kiállítással 
varázsolja el látogatóit. A hölgyek 
figyelmébe ajánlom, ha erre járnak, ki 
ne hagyják azt a fantasztikus tükröt, 
mely örök szépséget ígér minden
kinek, aki megpillantja magát benne. 
A vár varázslatos hangulatában el
merülve eszünkbe sem jut kételked
ni az Árvát övező legendák hite
lességében.

“ Szepesvámak bámult falán regét su
sog a rom szele “
Következő csodánk, mint az idézetből 
kiderül: Szepesvár. A rege szerint 
Szepes várát Bors vezér építtette. A 
hegyi szellem a sas, a zerge és a va
kond által mutatta ideg az építendő 
vár helyét; egy hatalmas sas csapott le 
egy szirtre, ahonnan -  előle -  elugrott 
egy zerge. A sas kijelölte a helyet, a' 
zerge a sziklát, amit át tudott ugrani, 
az ide - oda mászó vakondok azt bi
zonyították, kevés a föld a szikla tete
jén, tehát erős alapokat lehet a kövekre 
építeni. “Áradás nem éri, magas, erős 
vár lesz” -  jósolta a szellem. “Villám, 
tűz veszélyezteti-e”- kérdezte Bors.
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Választ nem kapott, a história viszont 
azt mutatta, hogy leginkább a tűz volt 
a vár ellenfele.
Egy másik regét Tompa Mihály A 
szepesváralajai leány című költeménye 
őrzött meg az utókor számára: Szepes- 
varban nagy mulatság volt, melyen 
népes leánysereg jelent meg Szepes- 
v áralj áról; köztük a legszebb szűz 
Dorka volt. Egy lovag szemet vetett 
Dorkára, s mikor hajnalban a vigalom 
véget ért. a leányok észre sem vet
ték, hogy hiányzik egy közülük, akit 
a lovagterembe hurcolt egy csatlós 
ura parancsolatára. A leány azonban 
nem engedett az erőszaknak, hanem 
hirtelen elhatározással föllépett az 
ablak párkányára, s mikor oda is 
felé nyúlt az ármányos csábító, hogy 
megmeneküljön tőle, a mélybe vetette 
magat:

Es amint tartja százados 
Beszéde a regének:
Alant csupán kis ujja lön 
Sérülve bal kezének.
Szepesvárban mind e napig 
Mutatják fönn az ablakot,
Melyből az elszánt hajadon 
Veszély nélkül alá-bukott.

Szepes vára egy hajdani vármegye 
névadójaként, terjedelménél és festői 
fekvésénél fogva s természetesen 
hajdani urai révén szerzett hírt 
elsősorban. Ostromló had ritkán hábor
gatta, a csaták zajától távol feküdt, 
olyan, viszonylag békés vidéken, 
amilyen sajnos nagyon kevés volt az 
elmúlt évezredben szinte szünet nélkül 
fegyverzajos Kárpát-medencében.
A várfalak szabálytalan alakúak, a 
hegy felszínének domborulatait köve
tik, a felső vár falainak vonala a hul

lámoktól felkorbácsolt tengert idézi 
-  a sziklacsúcs alakjához igazodik, 
egészen különleges formákat öltve. 
Hatalmas méreteivel óriásként telep
szik a tájra, látványa nagyobb távol
ságról is lenyűgöző. Helyreállítása 
jelenleg is tart.
A szlovákiai (magyar) várak hangu

latát sajnos néhány mondatban visz- 
szaadni képtelenség, ezért bízom 
benne, hogy számos olvasó figyelmét 
felkeltettem, s talán ötletet adtam egy 
jövendőbeli emlékezetes felvidéki 
vártúrához.

Ezúton szeretnék köszönetét mon
dani a 2004-es Felvidéki Tanulmányi 
Szemle szervezőinek a figyelmes 
szervezésért és szakmai okulásért 
magam és szaktársaim nevében.

Grabecz Andrea

Tállya, az én Mekkám

Hegyek közé suhan 
fénylő képzeletem, 
hol palackba zárva 
a Nap sugara pihen.

Merre fény-lugasok 
bordázzák a lejtőt, 
ott szívja ő mohón 
a zamatos levegőt.

Kerek színű Tállya, 
szőlősök mezője, 

ábrándozó vágyam 
hozzád jött vendégségbe.

Fogadd be magadba 
vándorló valóját, 
és vele kóstoltasd 

a királyok szent borát.

S míg nedűt kortyoltok, 
reménnyel várj reám. 
Majd hozzád eljutok, 

s nem marad el az áldás:

Emelem poharam 
zöld lankáid felé, 

s koccintok a Nappal, 
mi tüzet csihol beléd!

NK&KAutósísMx
" 8"  k ategóriá i járm űvezetői tanfolyam okat 

folyam atosan indítunk.

A * oktatás rugalm asan, igény szerint 
délutánonként és hétvégén történik.

elm életi óráinkat a 1114 8 p . Villányi út 10-ben 
[a #óriez Zsigoond kórtértől 2 perere) tartjuk. 

Jelentkezés ügyfélfogadási időben 
szerdánként 17-19 óráig.

8 o v e b b  információ*.
tel.: 22T-H5T, 20/960-1332
Intimet: http://auto5Juli.fw .hu
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Nem vártam a nyarat. Minden ajtó
nyitással izzadságcseppek gördültek 
le hátamon és tarkómon, esténként 
pedig a nyitott ablak ellenére sodor
tam, gyűrtem magam alá viszketeg 
álmatlanságomban a lepedőt.

S mégis valami megváltozott az 
elmúlt években. Lehet, hogy csúztól 
fájó vállam, derekam, térdem teszi, 
de amikor már Húsvétkor 30 fokot 
mértünk, s kezdtek megtelni a stran
dok, s felvehetem lenvászon ócska
kopott nadrágomat és kedvenc-kék 
pólómat, hát... nincs rá szavam. Bol
dogan adom át magam a napfénynek, 
a hideg fröccs ízének, a szabadságnak, 
és csak néhány nap múlva jövök rá, 
hogy hámlik a hátam a hirtelen jött 
naptól.

S ekkor már tudom, hogy nincs szük
ségem tetoválásra, mert az éltető fény

Korai nyár...
barna stigma foltokkal borírtja be télen 
elhidegült-fakult testemet.
Éjszakéként ujjammal érintem a Tej
utat, találkahelyünket, ahol beszélünk, 
ahol összekoccan a cirfandlis, és a 
szürkebarátos pohár; a hely, ahol be
szélünk, a tér, ahol beszélünk, az idő, 
ahol beszélünk egymással. E langyme- 
leg éjszakán vadul egymáshoz érünk, 
és lebegünk, úszunk a vágy óceán
jának örök felszínén.

Izzadságod illata összekeveredik a 
fűszerek illatával, amit az általad an
nyira vágyott étekre szórok, mielőtt 
beteszem a sütőbe. Aztán felhívod fi
gyelmemet arra a tényre, hogy az eper 
már túlérett, így a fagyit valamilyen 
más gyümölcsből kellene elkészíteni, 
megemlékezésül a közös tél mámorító 
egy hetére. Ajánlanám, hogy csinálok 
fagylaltot padlizsánból, de Te már fi
gyelmesen szólsz, hogy a törökparad

icsom már sül a sütőbe tett finomság
ban ...
Hidegséghez kell jutnunk. Különben 
forró vágyunk lüktetőén éget a tompa 
kábult testben, elmében. Egy po
hár bort töltök Neked és magamnak, 
és mielőtt csókokkal takarnánk be 
egymást, tegnap lefagyasztott cukor
borsót szórunk egymásra.

Az öröm szó úgy olvad szét számban, 
mint egy selyemcukorka; a szemek 
tágra nyílnak, és a kezek nem csupán 
a fűszálakat szeretnék megérinteni, 
de éhesen kutatnak egy mélyebb, a 
boldogsághoz vezető ösvényre. És ott 
állunk, büszkén nézve, hogy a világ 
hőmérséklete a szív hőfokával pon
tosan megegyezik.

zszs

Borfalu
Szeptember van! Sulikezdés stb... De az ősz a szüreti 
mulatságok ideje is! Azoknak a borivóknak, akik valami
lyen oknál fogva nem tudnak részt venni egy hamisítatlan 
vidéki szüreten, nem kellett bánkódniuk, mert az ország 
bortermelői ez éven is eljöttek a fővárosba. A város budai 
oldalán a több éve megszokott helyen találkozhattunk 
neves borászokkal.
DE ami újdonságnak számít, az Pesten a Felvonulási téren 
megrendezett Borfalu nevú kezdeményezés volt. Szeptem
ber 9. és 12. között délelőttől késő estig kereshette mind
enki a neki legszimpatikusabb programot, egy vagy több 
pohár borral a kezében. Míg a gyerekek jól érezték magu
kat a bábszínházban, vagy a kézműves bemutatókon, addig 
a papa sem unatkozhatott, amíg a 4 nap alatt megpróbálta 
végigkóstolni a több mint 200 borász termékeit. Nem volt 
olyan magyar borvidék, amely ne képviseltette volna magát 
legalább egy termelővel. Mielőtt bárki azt hinné, hogy egy 
“Ki-tud-többféle-bort-inni-4-nap-alatt” versenyről volt 
szó, az téved (bár néhányan próbálkoztak).
A szervezők (Palota Borház Kft.) nagy hangsúlyt fektettek 
a kultúrált borfogyasztás népszerűsítésére. Mindennap 1-1 
nyilvános borverseny került megrendzésre, (fehér-, vörös- 
rose- és külön az édes borok versenye) melyek során 

sokat megtudhattunk a borbírák munkájáról, a borkóstolás 
szabályairól, ami mind nagyon “izgi” de mégis csak an
nak örültünk a legjobban a közönség soraiban, amikor 
kiszáradt poharainkat megtöltette az előadó az éppen bírált 
borral. így személyesen érezhettük, amit épp szakmailag

körül írt a színpadon.
Borfelismerő versenyen vehettünk részt, ami 12 fajta fe
hér bor kóstolójával, és ismertetésével kezdődött, majd 
névtelenül, más sorrendben visszakóstoltuk mind a 12-t, 
és egy válaszlapon beazonosítottuk őket. A végén okle
velekkel jutalmaztak bennünket, amivel most már én is 
bizorfyítani tudom, hogy “kultúrált borivó” vagyok, (bárki 
bármit is mond!)
A bor, tejből készített párja a sajt! Ezért egy feledhetetlen 
sajt és borbemutató is az ingyenes programok között sz
erepelt. Akinek eszébe nem jutna penésszel bevont saj
tokat kóstolni, még annak is csak ajánlani tudom az ilyen 
előadásokat, mert a megfelelő borral párosítva kihagy
hatatlan!
A nap folyamán népzene, bordalok, jazz..stb hozta meg a 
kedvet a borozáshoz. Még a híres cigányaink is ott húzták a 
nagyszínpadon mind a 100-an. A standok igényesen voltak 
megépítve, elegendő számú asztallal, székkel, folyama
tosan tisztán tartották az egész rendezvény területét.
Hogy mennyivel lett könnyebb a pénztárcám? 1000 Ft volt 
a belépő, amiért kaptam 1 kóstolópoharat, ezenkívül kós
tolójegyeket kellett venni (50Ft/jegy). A borok 2 jegynél 
kezdődtek, és a legtöbb borászatnál 2-5 jegy között kiváló 
minőségű nedűket kóstolhattunk! így 3000 Ft-ból egész 
sok “ismeretanyagra” szert lehetett tenni Villánytól, Eger
ig, Soprontól, Badacsonyon át Tokajig és más vidékekig. 
Bár ez elég sok kiadás lehet azoknak akik inkább csak 
egyhelyben ülve akartak berúgni, és nem használták ki
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azt a feljebb említett sok ingyenes! bor- és sajt kóstolót és
egyéb vetélkedőt mely során kartonszámra osztogatták a Több infó: www.borfalu.hu 
minőségi borokat a válaszadóknak. roli
Remélem elég volt ennyi infó, hogy most felbontsatok egy 
üveg bort és azon gondolkodjatok hogy jövőre melyik bor
vidék képviselőinél kezditek a kóstolást!

A Villányi úti campuson az idén került 
először megrendezésre az íz- Feszt 
elnevezésű élelmiszeripari kiállítás. A 
kiállítást a tavaszi Dísznövény Szak- 
kiállítást és Vásárt is rendező ASSA 
Kft., valamint a Kertészettudományi 
és Élelmiszertudományi karok ren
dezték.

A rendezők ezzel a programsorozat
tal a Dísznövény- kiállítás mintájára 
az idei évtől egy jellegében hasonló 
Élelmiszeripari és Kertészeti Szak- 
kiállítás és Vásárt kívánnak minden 
ősszel megrendezni, az egyetem tan
székeinek közreműködésével. Céljuk, 
hogy néhány év alatt egy Magy
arországon egyedülálló, országosan 
ismert és elismert Élelmiszeripari 
Szakkiállítás és Vásár hagyományát 
teremtsék meg itt, a Villányi úton.
A rendezvényen elsősorban 
élelmiszeripari cégek jelentek meg, 
a kertészet kiegészítő ágazatként 
vett részt, pl. gyümölcs-faiskolai ter
mékekkel, zöldség, gyümölcs, szőlő, 
illetve gyógy-, fűszernövényekkel. A 
rendezvény elsődleges célja a hazai 
gyártók és termelők nagyközönséggel

íz-feszt 2004
való megismertetése volt, új termékeik 
bemutatásával, kóstoltatásával és 
árusításával.

A kiállításon - mivel első alkalommal 
került megrendezésre -  elég kevés 
volt a kiállító, de a standjaik nagyon 
színvonalasak voltak. A három nap 
alatt kb. 4000 látogatója volt a rendez
vénynek.

A programkínálat nagyon színes volt. 
A vendégek között nagyon népszerű 
volt a szarvasgomba vásár, valamint 
az ízek udvarában megrendezett 
grillsütés és kemencés lángossütés. 
A szarvasgombáról egy egész nap 
szólt, nevezetesen a szombati, me
lynek során szarvasgomba árverést 
és a gombáról szóló előadásokat és 
diavetítést is tartottak. Az érdeklődők 
vasárnap egy, a Budai hegyekben za
jló szarvasgomba- vadászaton is részt 
vehettek
A különböző kiállításokon kívül a 
rendezők szakmai programokkal is 
készültek. A nagyközönség több, 
az egyetem oktatói által megtartott 
előadást is hallhatott, például a húsi
pari termékek és a tejtermékek tá
plálkozásban betöltött szerepéről, 
a sör és az egészség kapcsolatáról, 
a bioborokról, a borok érzékszervi 
minősítéséről, különleges gyümölcs- 
fajtákról, és még sok minden más 
érdekességről is.

szf
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iMOZI

Szezon
színes magyar játékfilm, 89 perc, 2004

Rendező: Török Ferenc, forgatókönyvíró: Török Fer
enc, Podmaniczky Szilárd, operatőr: Garas Dániel, 
díszlettervező: Valcz Gábor, jelmeztervező: Nagy Fruzsi
na, Jurisztovszky Sósa, zene: Zságer Balázs, vágó: Barsi 
Béla

szereplö(k):
Nagy Zsolt (Guli), Nagy Ervin (Virág), Kokics Péter 
(Nyéki), Rezes Judit (Timi), Hámori Gabriella (Andi), 
Csuja Imre (Lestyán), Géczi Zoltán (Milán), Kerekes Éva 
(Mariann)

A történet 2003 nyarán játszódik Karcagon. A három 
szereplő Guli, Virág és Nyéki Peti -, néhány éve végzett 
a debreceni vendéglátóipari szakközépiskolában, most 
a helyi “Flash” diszkóban dolgoznak pultos-ként.

A főszereplő Guli, aki nem találja a helyét az unalmas 
kisvárosban. Miután Gulit kirúgják a diszkóból, az alföldi 
fiúk nekivágnak az országnak. Egy dolog lényeges nekik: 
történjen már valami! Csakhogy fogalmuk sincs arról, 
hogy mi az a valami, aminek történnie kellene. Elindulnak 
a Balatonra, hátha ott megtalálják, amit keresnek...

A rendező Török Ferenc előző filmje a nagy sikerű Moszk
va tér.
A zenét Zságer Balázs szolgáltatja, aki jelenleg a Zagar 
együttes vezetője.

Forrás: www.port.hu (Ezen a weboldalon megtekinthető és 
letölthető a film előzetese is!)

ZENE:

Placebo

Ok az alternatív zenei élet nagy tehetségei. A háromtagú 
együttes egyik érdekessége, hogy tagjai különböző 
nemzetekhez tartoznak: Brian Molko (gitár, basszusgitár, 
ének) angol-amerikai származású, Stefan Olsdal (gitár, 
basszusgitár, billentyű) svéd, Stewe Hewitt (dob, ütős 
hangszerek) pedig angol nemzetiségű.

Az együttes 2004. október 25-én jelenteti meg a Once 
More With Feeling CD-t és DVD-t, amely az együttes leg
sikeresebb számait tartalmazza, ezenkívül három új dalt is 
hallhatunk majd rajta.
Részletesebben a
www.placeboworld.co.uk hivatalos honlapon és a www. 
placebo.atw.hu magyar rajongói oldalon olvashattok.

Diszkográfia:
Sleeping With Ghosts - Special Edition Megjelent :

2003.09.22.
Black Market Music Megjelent: 2000.10.09. 
Without You I’m Nothing Megjelent: 1998.10.12. 
Placebo Megjelent: 1996.07.17

HELY

Gödör Klub
Valódi kultúrközpont az Erzsébet téren. A Klub-ot a 
Nemzeti Színháznak ásott gödörből alakították ki, ezért 
az egész hely a tér szintje alá került. Nagyon látványos 
megoldás: a téren lévő medence alja üvegből készült, ez 
egyben a Gödör kiálítótermének mennyezete is.
A központ változatos programokkal szolgál: térmozival 
a nyári időszakban, minden este koncertekkel, ami válto
zatos igényeket elégít ki, fesztiválokkal (pl. Backpackers 
zenei feszt.), kiállításokkal. A szórakozáshoz kellemes 
vendéglátóhely is tartozik, mindamellett az árai sem csil
lagászatiak. 
www.godorklub.hu

KÖNYV:

Gidel, Henry: Picasso
Az az olvasó, aki nem különösebben jártas a XX. századi 
modem festészet belvilágában, aki keveset tud a múlt század 
eleji École de Paris , jövevény” művészeinek törekvéseiről 
és belső rivalizálásáról, s aki inkább Picasso üstökösszerű 
feltűnése, majd páratlan karrierjének megannyi érdekes 
állomása iránt érdeklődik, bizonyára nem csalódik Henry 
Gidel müvében.
A könyv részletesen szól Picasso családi hátteréről, gyer
mek- és ifjúkorának eseményeiről, konfliktusairól. Amodem 
festészet e forradalmian meghatározó alakjának pályaívét 
megrajzolva gyakran és előszeretettel idézi fel a kortársak 
reflexióit, véleményeit és visszaemlékezéseit. Furcsa, ex
centrikus figurákat, a párizsi irodalmi és művészeti életben 
fontos szerepet játszó jeles, nagyhírű alakokat léptet elénk. 
Sajátos, ambivalens kapcsolatokba, mint például a Mat- 
isse-hoz vagy a kor befolyásos műkereskedőihez fűződő 
viszonyba éppúgy betekintést enged, mint Picasso mély és 
bensőséges barátságaiba (például abba, amely Apollinaire- 
hez kötötte), vagy -  cseppet sem utolsósorban -  az életét 
öregkoráig alapvetően meghatározó, bonyodalmas és moz
galmas szerelmekbe.
Mesterien megírt, irodalmi igényű müvészéletrajz. Igényes 
és imponáló teljesítmény, minden ízében élvezetes olvas
mány.
Forrás: www.konyv.lap.hu 
www.europakiado.hu

-esem-
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Sziasztok! A nyár végeztével ismét kezdetét vette a tanév. Van, aki már nagyon várta, és van, aki kevésbé. Az vi
szont biztos, hogy minden fociért rajongó hallgató örülhet, hiszen a bő három hónapos kihagyás után szeptember 16-án, 
csütörtökön este hatkor elkezdődött iskolánk őszi futball szezonja. Az első néhány hét alatt focistáink megpróbálták 
megtalálni régi formájukat, és ezután október 7-én elkezdődhetett a már-már hagyományosnak nevezhető őszi pénzdíjas 
teremlabdarúgó torna.
Nagy meglepetésünkre és persze még nagyobb örömünkre 14 -  azaz tizennégy -  csapat adta le nevezését. Igaz, hogy 
pénzdíjas ez a torna, de senki sem a pénzért játszik, hanem a fociért. A lényeg, hogy minden csütörtökön este hattól 
nyolcig a labdarúgásé a főszerep, és mindenkit nagy szeretettel várnak a tornateremben, akár nézőként akár játékosként 
érkezik. A szerencsés nézők egy este 4 darab 2x12  perces meccset izgulhatnak és szurkolhatnak végig.

A csoport
1. Penetra FC
2. CSöCS SE
3. Kiskockakő FC
4. Zetor traktorgyár SE

B csoport
1. Ruszki nőgyógyászok FC
2. Szar-ó-sok SE
3. Szemérem AJAX FC
4. Kertész VSC
5. I. Táj

C csoport
1. Keselyűk FC
2. Fűcsomó FC
3. Spinákerek SE
4. Falvász FC 
5 .1. Élelmiszer

Október 28.:
1800 : Kiskockakő -  Zetor traktorgyár 
1830: Szar-ó-sok -  Kertész VSC 
1900: Szemérem AJAX -  I. Táj 
1930: Falvász - 1. Élelmiszer

November 4.:
1800 : Penetra -  Zetor traktorgyár 
1830: Ruszki nőgyógyászok - 1. Táj 
1900: Fűcsomó - 1. Élelmiszer 
1930: Keselyűk -  Spinákerek

November 11.:
1800 : CSÖCS SE - Kiskockakő 
1830: Ruszki nőgyógyászok -  Szar-ó-sok 
1900: Szemérem AJAX -  Kertész VSC 
1930: Falvász -  Spinákerek

November 18.:
1800 : Kertész VSC -  I. Táj 
1830 - 1930: szabad foci 
1930: Keselyűk -  I. Élelmiszer

Idén szeptember 27-én megkezdődött a Közgáz Liga idei szezonja, ahol a fenti csapatok a csoportjukban elért helyezés 
alapján kerültek egy csoportba az azonos helyezést szerző csapatokkal. Ezekről a mérkőzésekről a következő számban 
olvashattok.

Kézilabda
A tavaszi bajnokságot fiaink a legjobb 12 között, 8. 
helyezettként fejezték be. így folytathatják a budapesti I. 
osztályban. A meccsek időpontjait a tanszéki hirdetőtáblán 
megtaláljátok.
A lányok a Budapesti Egyetemi Bajnokságban a második 
helyezettek lettek, gratulálunk nekik!

Röplabda
A férfi csapat második helyen végzett. Reméljük, hogy 
az idei szezonban legyőzik majd a nagy rivális Kandó 
csapatát!
A lányok nagyon szoros mezőnyben a rosszabb szetta
rányok miatt a negyedik helyre csúsztak vissza.
Sorsolás még nem volt, ezért az őszi mérkőzések 
időpontjait csak később olvashatjátok szintén a tanszéken.

Kosárlabda
A kosárlabdában sem volt még sorsolás, így a hivatalos 
eredményhirdetés sem történt meg.

Egyéb hírek
Edzés időpontok:
Kézilabda: hétfő 18:00-20:00 
Kosárlabda:9 kedd 18:00- 19:30 

S  kedd 19:30-21:30 
Röplabda: szerda 17:00- 20:00 
Foci: csütörtök 18:00-20:00 
Karate: hétfő és csütörtök 20:00- 21:30

A hagyományosan megrendezett Gólyasportnapra idén 
novemberben kerül sor.

Sítábor:
Január- februárban ismét lehet majd síelni! A tumuskiírás 
hamarosan megtörténik, figyeljétek a tanszéki hird
etéseket!

Megújult a Testnevelési Tanszék. Külső támogató segít
ségével felújították az irodákat, mosdókat és a raktárt.

Hock Zsófia, Mikó Péter
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A megfejtés leadási határideje: 2004 november 4., csütörtök.
A helyes megfejtők közti sorsolás 2004 november 8-án hétfőn, a K-büfé előtt lesz 10 órakor. 
A megfejtést beküldők között, 3 darab Gólyabáli belépőt sorsolunk ki.

NÉV:...........................................D.......
E-MAIL CÍM:.....................................

MEGFEJTÉS:.................................. □
..........................................................□.
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Bölcsességek

A Földön élni drága mulatság, de a 
csomag legalább tartalmaz évente egy 
ingyenes Nap-körüli utat.

* Az, hogy milyen hosszú egy perc, 
attól függ, hogy a WC ajtó melyik 
oldalán vagy.

Megfigyelted már, hogy azok, akik 
késnek gyakran sokkal derűsebbek 
mint azok, akiknek várniuk kellett 
rájuk?

Csak annak a statisztikának higgy, 
amit magad hamisítottál!!!

Lehet, hogy a mennyországban jobb a 
klíma, de a pokolba több az ismerős.

Az én fiam...

Négy férfi elment golfozni az egyik 
délután.
Miután végeztek, az egyik elindult, 
hogy rendezze a számlát. A másik 
három elkezdett beszélgetni a fiaikról.

- Az én fiam építkezési vállalkozó. 
Olyan sikeres, hogy az egyik

' barátjának adott egy házat ajándékba.
- mondta az első.

- Az enyém autóügynök. Már 3 
városban van ügynöksége. Annyira

1 megy neki, hogy a múltkor adott az 
egyik barátjának két Mercédeszt.

- A fiam bróker. - mondta a harmadik.
- Annyira sikeres, hogy egy hatalmas 
részvénycsomagot adott az egyik 
barátjának.

I
Mikor a negyedik férfi is csatlakozott 
hozzájuk, őt is megkérdezték, mit 
csinál a fia.

- Az én fiam homoszexuális. Nem 
vagyok túl boldog emiatt, de biztos jó 
lehet, mert a három legutolsó barátja 
adott neki egy házat, két autót, és egy 
hatalmas részvénycsomagot.

Közlekedés

! Egy ember kifogja az aranyhalat.
- Teljesítem egy kívánságodat, ha

visszadobsz!
- Szeretnek egy autópályát Budapest 
és Hawaii között.
- Ez túl nagy keres, az építés évekig 
is eltarthat.
- Akkor szeretnem megérteni a nők 
logikáját!
- Két, vagy négy sávos legyen az 
autópálya?

A rendőr hangosan rákiabál a 
szabálytalankodó autósra:
- Hé megállj!
Ám a vezető továbbhajt.
- Álljon már meg, nem hallja?
- Hallom, de azt hittem azt mondja: 
„jó estét képviselő úr!”
- Ja, igen! Csak roppant nagy itt a zaj, 
képviselő úr...

Szállodában

Egy vendég dühösen rohan le a 
szállodában a portáshoz:
- Portááááás !!! Egész este egy 
döglött poloskán feküdtem!
- Elnézését kérem uram, de hogyan 
zavarhatta magát egy döglött 
poloska?
- Az nem zavart, csak a többi ezer 
amely a temetésére készült.

Nehogy kárba vesszen...

Bekopog a skót az orvoshoz.
- Doktor úr, nézze már meg a 
nyelvemet! Belemente egy szálka.
- Szálka a nyelvébe? De hogyan?
- Hát, az úgy kezdődött, hogy 
kiloccsant a whiskym a padlóra...

DIÁKMUNKA
A  leg több m unká t 

itt ta lá lod:
w w w .un ive rs itas .hu  

Tel: 217-6426

Folyamatos és alkalmi munkalehetőségek, 
délelőtti, délutáni és éjszakai munkarendben!

1092 Budapest, Lónvav u.34. 
InfoFöbuniversitas.hu



UTAZÁSÁHOZ VÁLASSZON MINKET!

I H

AD VENT BÉCSBEN
1 NAPOS VÁROSEÁTOGATÁS ÉS BEVÁSÁRLÁS

Program:
05 45 -  Találkozó a Blaha Lujza téren (Corvin áruház parkolójában)
06:00 -  Elutazás Bécsbe
09:30 -  Érkezés Bécsbe. Leszállási lehetőség a Metro és a Huma áruházaknál.

(Szabad program: 3 óra. Találkozó és továbbutazás Bécs belvárosába: 12:30-kor) 
09:45 - Leszállási lehetőség Bécs belvárosában. (Egész napos szabad program)
10:00 - Leszállási lehetőség a Schönbrunn-i kastélynál. (Egész napos szabad program) 
17:30 - Találkozó a Schönbrunn-i kastélynál. Indulás Budapestre.
17:45 -  Felszállási lehetőség Bécs belvárosában.

Érkezés Budapestre a késő esti órákban.

Indulási időpontok:
2004.december 02 (csü); 04 (szó); 09 (csü); 11 (szó); 16 (csü); 18 (szó)

Útiköltség:

4.900,-Ft/fő*

KRAKKÓ, MÜNCHEN, PRÁGA, 
TARVISIO - VELENCE
1 NAPOS VÁROSLÁ TOGA TÁSOK

I ti költség:

9.900,- Ft/fő* \
*Az útiköltség csak az oda- és a visszautazás költségét tartalmazza!
Gyermekkedvezmény 14 éves korig: 1.000,-

Utazás:
f ' :: '

Komlortos kisbusszal vagy autóbusszal.

MIKROBUSZ ÉS AUTÓBUSZBÉRL N
BEL- ÉS KÜLFÖLDRE, GÉPKOCSIVEZETŐVEL, KEDIEZŐ FELTÉTELEKKEL

Információ és jelentkezés:

Telefon Fax: 06-1 / 407-1792
Http:// www.avignon.hu
E-mail: info@avignon.hu
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